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Prudké deště a velká voda  
v Halenkovicích

V srpnu 2024 se se svou rolí paní ředitelky místní 
základní školy rozloučila paní Marie Kašíková. Rovněž 
vykonává do konce tohoto roku funkci obecní 
kronikářky. I tu předá nyní dál, do rukou své 
následovnice.  

Milá paní ředitelko, dovolte nám, abychom Vám 
srdečně poděkovali za všechno, co jste za svou bohatou 
kariéru pro školu i celou obec vykonala. Vaše práce 
zanechala nesmazatelnou stopu v srdcích mnoha žáků i 
učitelů, a na Vaše nasazení, energii a především lidský 
přístup se bude dlouho vzpomínat. 

I když opouštíte školní lavice, věříme, že Vaše 
vitalita a zájem o dění kolem Vás zůstanou. Přejeme 
Vám krásné roky v zaslouženém důchodu, plné nových 
zážitků, pohody a radosti. Ať Vám čas přinese mnoho 
dalších příležitostí, jak uplatnit Váš elán a nadšení pro 
svět kolem nás. 

S přáním všeho dobrého a upřímnou úctou  
redakce Halenkovického zpravodaje 

OCENĚNÍ  
DOBROVOLNÝCH 

PRACOVNÍKŮ 

SPOLKY, SPORT 
a mnoho dalšího

VÝSLEDKY SOUTĚŽE  
ROZKVETLÉ HALENKOVICE

DĚKUJEME, PANÍ ŘEDITELKO

Meteorologové měli zase jednou pravdu - bohužel. 
Matka příroda nám znovu připravila zkoušku a i u 
nás v Halenkovicích několik dní trvalého deště 
způsobilo v polovině září nemalé problémy a škody 
na majetku.  

Už od rána se zaměstnanci obce snažili připravit 
všechny propustky a koryto Vrbky a Halenko-
vického potoka na velkou vodu. Odklízeli popadané 
stromy a větve v těsném okolí koryt, což se nakonec 
ukázalo jako velmi důležité. Souběžně vedení obce 
zabezpečovalo písek a pytle pro zajištění majetku 
před velkou vodou pro obyvatele obce. Další zásobu 
pytlů a písku, která se v neděli ukázala jako 
rozhodující, se podařilo zabezpečit v sobotu večer. 
Pytle s pískem ochránily nemalou část nemovitostí 
před zatopením.  

"Téměř celým Českem proletěla stoletá voda a 
páchala obří škody. U nás to naštěstí nemělo fatální 

Pokračování na str.2
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následky, jako jinde v republice. Přesto se zaměstnanci 
obce a tým dobrovolných hasičů několik dní nezastavili. 
Pomoc byla potřeba s čištěním koryta potoků i čerpáním 
vody ze zasažených domů a zahrad. Společně s místo-
starostou Jiřím Sudolským jsme se snažili dnem i nocí 
objíždět kritická místa, monitorovat situaci a koordinovat 
jednotlivé práce," přiblížil uplynulé dny starosta Roman 
Kedruš. "Pomáhali všichni, kdo měli ruce a nohy. 
Dobrovolníků z řad obyvatel Halenkovic bylo hodně a je 
vidět, že jsme jako komunita znovu drželi pohromadě. 
Jsem za to opravdu moc rád," doplnil místostarosta.  

Nejhorší situace byla v sobotu a neděli, hladiny 
potoků začaly nebezpečně stoupat a kdy se voda vylévat 
z koryt. Souběžně s tím se hrnula do kanalizace voda 
s bahnem z polí. To způsobilo ucpávání kanalizačních 
vpustí. V důsledku toho se voda valila po komunikacích 
a dál směrem do dvorů. Největší problémy to způsobilo 
U Svatých a v Zádřinoví, kde se voda dostávala až k ne-
movitostem. 

Nemalé problémy napáchala velká voda také na 
komunikacích a příjezdových cestách. Několik hodin 
byla neprůjezdná hlavní cesta u Spytihněvského dvora i 
příjezd od Žlutavy, kde se na komunikaci sesunul břeh. 
V neděli se další svah začal sesouvat pod rodinným 
domem č.p. 325 a hrozilo ohrožení provozu na hlavní 
komunikaci z Pláňav na Dolinu. Omezení na těchto 
silnicích už jsou minimální nebo žádná. Vedení obce 
reagovalo na všechny problémy operativně tak, aby co 
nejméně ovlivnily provoz po obci, včetně autobusové 
dopravy.  Aby toho nebylo málo, tak se v obci bojovalo i 
s padajícími stromy. Jeden z nich spadl navíc tak 
nešťastně na elektrické vedení vysokého napětí, že se 
velká část Halenkovic ocitla na několik hodin bez 
proudu.  

Následující dny po povodni pak celá technická parta 
zaměstnanců obce a hasiči čistili zabahněné silnice a 
veřejný prostor. Za tuto náročnou práci jim všem patří 
obří dík. 

Foto: hasiči

Pokračování ze str. 1
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Obec Halenkovice opět ukázala svou sílu a soudržnost. V reakci na 
nedávné povodně v oblasti Jeseníků vedení obce pomohlo 
s uspořádáním sbírky materiální pomoci. Díky nakoupenému materiálu 
obcí Halenkovice, štědrosti občanů obce a darům od firem Fagus a 
Geostav, se podařilo shromáždit významné množství potřebných 
zásob. 

V pátek 20. září část členů JSDH Halenkovice vyrazila do obce 
Bělá pod Pradědem, jedné z nejvíce 
postižených oblastí, aby předali 
nasbíraný materiál a poskytli osobní 
pomoc na místě. Tím však jejich 
úsilí nekončí. O několik dní později 
se opět vydali do Jeseníků, aby 
pokračovali v podpoře postižených 
oblastí. 

Tento počin jen potvrzuje, že 
Halenkovice jsou i místem, kde se 
lidé neotáčejí zády k těm, kteří 
potřebují pomoc. Děkujeme všem, 
kteří se zapojili! 

Alena Judasová Bednaříková

Halenkovice pomáhají: Sbírka materiálu a 
osobní pomoc pro povodněmi postižené 
Jeseníky

Jste úžasní a znovu jste to všem dokázali  
"Nebyly to jednoduché dny a co se konkrétně vody týče, na tu se nedá nikdy 
dokonale připravit. Chtěl bych touto cestou vyzdvihnout sbor našich 
dobrovolných hasičů a partnerů. Znovu nasadili všechny své síly, aby ochránili 
naše domovy a majetky. Vaše obětavost a profesionalita jsou pro naši obec 
neocenitelné a znovu jste to všem dokázali. Stejně tak bych rád poděkoval 
zaměstnancům obce a radním za jejich pohotovost a snahu, s jakou se chopili 
nelehkých úkolů a občanům Halenkovic za to, že k této mimořádné situaci 
přistoupili zodpovědně a drobné problémy řešili vlastními silami. A samozřejmě 
velké uznání patří i všem dobrovolníkům, kteří nezištně přiložili ruku k dílu a 
ukázali, že soudržnost a spolupráce jsou v naší obci hodnotami, na které můžeme 
být právem hrdí. Díky Vám všem jsme společně tuto situaci zvládli a znovu 
potvrdili, že Halenkovice je obec, kde si lidé navzájem pomáhají," řekl s úlevou, 
že je po všem, starosta Roman Kedruš.   

Dušan Chlud Foto: pracovníci obce

Foto: hasiči
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Rada obce: 
- schvaluje navrženou výši odměny ředitelce Základní 
školy a Mateřské školy Halenkovice za rok 2024 ve výši 
50 tis. Kč,  
- schvaluje uzavření předložené smlouvu č. 7221300250 
o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního 
prostředí České republiky na akci "FVE Halenkovice", 
- schvaluje uzavření předložené smlouvy o smlouvě 
budoucí o zřízení věcného břemene č. OT-00103 
0090993/002-ADSG se společností EG.D, a.s., na 
pozemek parc. č. 3549/2 zapsaný na LV č. 10001 pro 
katastrální území Halenkovice, mezi obcí Halenkovice 
jako vlastníkem (budoucí povinný) a společností EG.D, 
a.s., (budoucí oprávněný), pro stavbu "Halenkovice, 
Prokop, p.č. 198_1, kabel NN",    
- schvaluje návrh nových smluv o nájmech hrobových 
míst, včetně ceníku, na místním hřbitově, 
- schvaluje navýšení vítězné cenové nabídky na 
rekonstrukci střechy na hasičské zbrojnici v Ha-
lenkovicích od Miroslava Mařáka nově na výši 
1 636 488,70 Kč s DPH a uzavření předložené 
související smlouvy o dílo mezi obcí Halenkovice a 
Miroslavem Mařákem za cenu 1 636 488,70 Kč s DPH, 
- schvaluje provedení stavby "oprava, úprava a výměna 
části obecního kanalizačního řádu, včetně šachet u RD 
č.p. 588, Dolní konec, Halenkovice, v délce cca 60 m" 
společností Mihál, s.r.o., Halenkovice 744, 763 63 
Halenkovice ve výši 499.300,00 Kč bez DPH, a to dle 
jejich vítězné cenové nabídky, 
- schvaluje předloženou zadávací dokumentace pro výběr 
dodavatele bezdrátového digitálního obecního rozhlasu,  
- schvaluje uzavření předložené smlouvy o dílo mezi 
zhotovitelem společností DOPRAVOPROJEKT Ostrava, 
a.s., a objednatelem obcí Halenkovice týkající se 
zpracování projektové dokumentace, následné 
inženýrské činnosti, zajištění povolení stavby "SILNICE 
III/36748: Halenkovice" za cenu 310 728 Kč, včetně 
DPH, a udělení plné moci zhotoviteli k zajištění 
inženýringu a vyřízení povolení, 
- schvaluje záměr, včetně vyhlášení, prodeje části 
obecního pozemku parc. č. 3606/57 (ostatní plocha, 
silnice - 14017 m2) v katastrálním území Halenkovice 
LV 10001, a to konkrétně celého nově vzniklého 
odděleného pozemku parc. č. 3606/67 (ostatní plocha, 
jiná plocha - 151 m2), který vznikl oddělením dle 
geometrického plánu číslo 1955-5542/2024 ze dne 
27.06.2024 za cenu 95 130 Kč bez DPH - narovnání 
vlastnických vztahů se služebností stávajících 
inženýrských sítí pro obec Halenkovice, 
- schvaluje navržený program 13. zasedání zastupitelstva 
obce Halenkovice volebního období 2022-2026, 
- schvaluje nový elektroměrový rozvaděč do fasády na 
budově Obecního úřadu Halenkovice pro zapojení FVE 
dle cenové nabídky od společnosti SATIM CZ ve výši 
83 836 Kč bez DPH,  

- schvaluje ZŠ a MŠ Halenkovice dodatečné práce 
během rekonstrukce třídy na staré budově ZŠ 
Halenkovice ve výši 140 tis. Kč dle cenové nabídky od 
pana Langera, 
- schvaluje dodatečné navýšení odpisového plánu na 
kamerový systém od 01.07.2024 pro Základní školu a 
Mateřskou školu Halenkovice, p.o., 
- schvaluje výběr nájemce společnost PPL CZ s.r.o. na 
plochu 3 m2 v majetku obce Halenkovice na parc. 65/1 v 
k.ú. Halenkovice dle zveřejněného záměru ze dne 
15.7.2024, 
- schvaluje bezplatný pronájem sálu Obecního úřadu pro 
účely Bazárku pro Moniku Fürstovou konaného dne 
26.09.2024,  
- schvaluje uzavření předložené smlouvy o smlouvě 
budoucí o zřízení věcného břemene č. OT-00103 
0090273/002-MPEL na pozemky parc. č. 1508/60, 
1508/61, 1508/62, 1615/4 a 1616/2 zapsané na LV č. 
10001 pro katastrální území Halenkovice, mezi obcí 
Halenkovice jako vlastníkem (budoucí povinný) a 
společností EG.D, a.s., (budoucí oprávněný), pro stavbu 
"Halenkovice, Jelšík, p.č. 1615_2, kabel NN", 
- schvaluje Základní škole a mateřské škole Halenkovice 
použití Fondu investic ZŠaMŠ Halenkovice ve výši 
102 850 Kč, dle předložené faktury, za akutní opravy 
oprava stropu a podlahy během rekonstrukce třídy na 
staré budově ZŠ Halenkovice, 
- schvaluje žádost společnosti Autoškola Libor, s.r.o., o 
pronájem plochy asfaltového letiště na Drahách od 
01.09.2024 do 31.12.2024 za cenu 2 000 Kč za účelem 
provádění jízd žáků autoškoly, 
- schvaluje pořízení typizovaného repasovaného 
obytného kontejneru pro potřeby obce od společnosti 
Fagus Invest za 115 900 Kč bez DPH pro účely 
uskladnění divadelních kostýmů, 
- schvaluje nabídku fyzické osoby podnikající Tomáše 
Batouška - tesařství, Traplice 225 na provedení úprav 
vnitřních sádrokartonových ostění střešních oken a 
podhledů na hasičské zbrojnici č.p. 673 v Halenkovicích, 
které budou nutné po úpravě střechy zbrojnice za 
maximální cenu 89 000 Kč, 
- schvaluje změnu platového výměru ředitele ZŠ a MŠ 
Halenkovice pana Mgr. Ondřeje Plačka DiS., navýšení o 
specializační příplatek pedagogického pracovníka dle 
§133 zákoníku práce ve výši 1 500 Kč měsíčně,  
- schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace č. D/2872/2024/
ŠK ze Zlínského kraje v programu MaS07-23 Podpora 
sportovní infrastruktury na území Zlínského kraje ve výši 
284 000 Kč, 
- schvaluje výběr dodavatele a to společnosti 
EMPEMONT, s.r.o., na dodávku zakázky "Digitální 
bezdrátový rozhlas a informační výstražný a varovný 
systém v obci Halenkovice", a uzavření souvisejí 
smlouvy o dílo na tuto zakázku mezi obcí Halenkovice 
(objednatel) a vybraným dodavatelem společností 

ČINNOST RADY OBCE ČERVENEC - ZÁŘÍ 2024
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EMPEMONT, s.r.o., za jí předloženou nejnižší 
nabídkovou cenu 1 282 515 Kč bez DPH, 
- schvaluje změnu rozpočtu obce Halenkovice na rok 
2024, č. 6/RO/2024, příjmy i výdaje celkem 337 000 Kč, 
- schvaluje uzavření předložené Smlouvy o zřízení 
věcného břemene č. OT-014330065563/001-ADS na 
parc. č. 2262/2, 3028/7, 3055/10, 3572/11, 3572/12, 
3830/18 zapsaný na LV č. 10001 pro katastrální území 
Halenkovice, umístění kabelového vedení NN, a to 

"Halenkovice, Stuchlík, kabel NN", mezi společností 
EG.D, a.s., (oprávněný) a obcí Halenkovice (povinný), 
- schvaluje uzavření předložené Smlouvy o zřízení 
věcného břemene č. OT-014330046246/003-ADS na 
pozemky parc. č. 1915/3, 3575/10, 3575/9 zapsané na LV 
č. 10001, katastrální území Halenkovice, na umístění 
kabelového vedení NN, a to "Halenkovice, Link. úprava 
přípojky NN", mezi společností EG.D, a.s., (oprávněný) 
a obcí Halenkovice (povinný). 

Milí spoluobčané, 
rád bych začal velkým poděkováním. Díky patří nejen 
našim hasičům, kteří vždy neúnavně a s nasazením řeší 
každou krizovou situaci, ale také zaměstnancům obce, 
kteří pomohli stejnou měrou. A samozřejmě nemohu 
zapomenout na vás, občany, kteří jste prokázali solidaritu 
a trpělivost během nedávných záplav. Společně jsme tuto 
výzvu zvládli a ukázali, že jako obec dokážeme držet 
pohromadě, ať už nás potká cokoli. Vaše pomoc a 
odhodlání jsou pro mě obrovskou motivací k další práci. 

Dále něco k současným a brzkým záměrům. Mezi 
naše největší priority pro následující období patří 
úspěšné dokončení několika projektů, které nám všem 
zpříjemní život v naší obci. Doufáme, že se nám co 
nejdříve podaří zkolaudovat cestu, chodník a veřejné 
osvětlení v části Záhumení – Dolní konec. Tento projekt 
se již tvoří delší dobu a věřím, že ho brzy dotáhneme do 
úspěšného konce. Kromě toho usilovně řešíme nutnou 
výměnu dosazovací nádrže na naší obecní čistírně 
odpadních vod (ČOV). Po dokončení výměny bude co 
nejrychleji obnovena plná funkčnost ČOV. 

A teď i trochu neformálně – i když jsme si letos 
možná dopis s Ježíškem posílali trochu netradičně, 
v hloubi duše tajně doufáme, že nám pod vánoční 
stromeček přistane povolení ke stavbě na Vodovod 
Dolina II. Ano, stavební povolení! Kdo ví, třeba se 
tohoto administrativního dárku dočkáme právě včas, aby 
nám umožnil další krok k lepší infrastruktuře v obci. 

S blížícími se Vánocemi se už také těším na tradiční 
rozsvěcování vánočního stromu, které je vždy krásnou 
příležitostí se setkat, potkat známé tváře a společně si 
užít kouzelnou atmosféru adventu. K tomu letos na 
podzim přidáváme oslavy výročí založení Halenkovic, 
což slibuje určitě zajímavou společenskou i kulturní akci, 
kde doufám, že nás bude co nejvíce. Společně budeme 
sdílet radost z naší obce, která má na co být pyšná. 

A přestože ještě není úplně ještě ten správný čas, i 
tak bych rád vám všem již s předstihem popřál krásné 
vánoční svátky plné radosti, pohody a klidu. Ať do 
nového roku vykročíme všichni s úsměvem, zdravím a 
optimismem. 

S úsměvem a vděčností za vaši podporu, 
Roman Kedruš

SLOVO STAROSTY
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Nový traktůrek už několik 
měsíců pomáhá s údržbou 
zeleně na veřejných plochách 
v obci a s radostí teď můžeme 
říct, že se na něj podařilo 
získat dotaci ze Zlínského kraje. Celková cena nového 
stroje činila 568 000 Kč, přičemž díky získané dotaci ve 
výši 50 % pokryla obec pouze polovinu této částky. 

Výměna zahradního traktoru byla již nezbytná, 
protože ten původní nám sloužil úctyhodných 14 let a 
v posledních letech si vyžadoval časté opravy. Nový stroj 
je nejen modernější, ale také rychlejší, efektivnější a 
úspornější na palivo. Těšíme se, že nám bude spolehlivě 
sloužit mnoho dalších let! 

Dušan Chlud

Během letních měsíců se opět podařilo posunout projekt 
na nový vodovod na Dolině do další fáze. Na základě 
jednání s Ředitelstvím silnic Zlínského kraje a vodáren 
došlo k drobným úpravám projektu.  

Nově stavbou dotčené pozemky se podařilo smluvně 
s majiteli podchytit, za což občanům moc děkujeme. 
Nové trasy a ostatní potřebné podklady všechny strany 
u této náročné stavby odsouhlasili, a tak už nic nebránilo 
podání žádostí o povolení stavby. Tu má na starost 
projekční kancelář a dá se očekávat, že v následujících 

Nový obecní zahradní traktor  
pomohl financovat Zlínský kraj

Projekt „Vodovod II.“ jde podle plánu
měsících už budeme mít to nejdůležitější pro start celé 
akce – oficiální stavební povolení.  

„Věřím tomu, že se nic nepředvídatelného už 
neobjeví a na jaře příštího roku už budeme vybírat 
dodavatele stavby. Problémy s kvalitou či nedostatkem 
pitné vody na Dolině tak snad už brzy budou minulostí. 
Náročnou byrokratickou a projekční část jsme zatím 
zvládli!“ doplnil starosta Roman Kedruš, který si vzal 
vodovod na Dolině jako prioritní úkol na starost. 

Dušan Chlud 

Kvalitní, moderní a především fungující varovný systém 
a rozhlas bude v Halenkovicích instalován ještě do 
Vánoc. „Nejčastější problémy, které občané hlásí, se totiž 
točí už dlouhou dobu kolem nefungujících hlásičů. 
Výměna rozhlasu tak byla nevyhnutelná,“ doplnil 
místostarosta Jiří Sudolský. Velkou výhodou nového 
rozhlasu bude moderní vybavení, které umožní 

Nový rozhlas bude ještě letos!
v krizových situacích, jako například při povodních, 
informovat občany ihned z telefonu, a také téměř 
dvojnásobný počet rozhlasových hnízd. To zajistí kvalitní 
poslech a srozumitelnost hlášení. Stávající rozhlas už 
funguje 15 let a dostal se i přes neustálé opravy na 
hranici své životnosti. 

Dušan Chlud

Z-BOX i PPL Parcelbox služby
V obci jsme si už mnozí, kdo objednávají zboží přes 
internet, zvykli využívat této stále ještě novinky služby 
dopravců. Vyzvednout zboží lze 24/7 a to je velkou 
výhodou.  

Vzhledem k vytíženosti boxů došlo aktuálně 
k výraznému zvětšení obou Z-Boxů a to jak na 
Pláňavách, tak i na Dolině.  

Navíc vedení obce podpořilo vznik také PPL 
Parcelboxu, takže ještě letos do Vánoc by mělo být 
možné u nás v Halenkovicích využívat další z těchto 
služeb. 

Dušan Chlud

Z OBCE



č. 110 / 2024 / 3 HALENKOVICKÝ ZPRAVODAJ

 7

Obec Halenkovice se i letos stala součástí prestižní rally 
soutěže Barum Czech Rally Zlín. Rychlostní zkouška, 
která vedla přes naši obec, přilákala mnoho fanoušků 
motorsportu a nabídla napínavou podívanou. Vše 
proběhlo bez problémů, a to jak z hlediska bezpečnosti, 
tak organizace. 

Děkujeme všem, kteří se podíleli na hladkém 
průběhu akce, a také obyvatelům za jejich trpělivost a 
vstřícnost. Těšíme se na další ročníky tohoto oblíbeného 
závodu, který přináší do Halenkovic jedinečnou 
atmosféru a sportovní zážitky. 

Dušan Chlud

Divadlo DONDI u nás plánovalo 22. září představit 
kus „Růžové brýle“, ale situace nebyla nijak růžová. 
Na poslední chvíli museli změnit plány a místo toho 
uvedli stand-up představení „Všechny báječné věci“. 
Bylo to báječné představení plné smíchu a emocí. 
Hlavní postava dokonce zapojila diváky do děje a 
jejich výkony byly také báječné. 
Představení ukázalo, že život je plný překvapení, jak 
na jevišti, tak mimo něj. Někdy nás nečekané změny 
mohou paradoxně potěšit a to, co neplánujeme, může být nakonec tím nejlepším, co 
nás potká. Další rozměr večeru dodala diskuze s psycholožkou po představení. O pět 
báječná věc! Besedu vedla naše nová školní psycholožka Milena Toman. 
Diváci odcházeli, možná s novým pohledem na to, co je v životě skutečně důležité a 
s vědomím, že každý může být součástí něčeho báječného. Těšíme se na další 
divadelní setkání 17. listopadu, kdy u nás bude hostovat divadlo METEORA. 

Alena Judasová Bednaříková

Barum Czech Rally Zlín v Halenkovicích proběhla bez problémů 

Druhé letní setkání s Toulavým biografem proběhlo 16. a 
17. srpna na fotbalovém hřišti, a bylo to pravdu fajn! 
Kolem 80 lidí si užilo promítání přímo na trávníku a 
venkovní prostor hospůdky byl také hezky zaplněn na 
každou produkci. Tentokrát jsme mohli vidět hity – 
DUNA 2 pro milovníky velkých sci-fi dobrodružství a 
děti nadchl film WONKA. 

Celá akce se i navzdory sobotní nepřízni počasí 
vydařila. Příští rok se chystáme Toulavý biograf pozvat 
zase, ale řekli jsme si, že zkusíme vybrat něco lehčího 
než velkofilmy – prostě něco, co by sedlo každému. Už 
teď se těšíme a věříme, že to bude zase super! 

Alena Judasová Bednaříková 

Srpnový Toulavý biograf

Všechny báječné věci

Setkání s vedením obce
11. září proběhlo již tradiční setkání s občany. Tentokrát 
se konalo v hospůdce U Sklenaříků. Diskutovalo se o 
tématech jako je vodovod Dolina I a II, pořízení nového 
rozhlasu, oprava ČOV, silnic a vybudování nových 
chodníků, nebo hřiště U Svatých. Účast téměř 30 občanů 
dokazuje zájem o tato setkání, což nás velice těší. Na 

setkáních mají občané možnost podělit se o své názory a 
podněty, což je pro nás důležité. 
Další termíny setkání sledujte na sociálních sítích obce, 
prostřednictvím rozhlasu a plakátovacích ploch. 

Alena Judasová Bednaříková

Foto: Barum Czech Rally 

Foto: Dušan Chlud
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Děkujeme všem soutěžícím, kteří zaslali fotografie svých zahrádek 
a rozkvetlých domů do prvního ročníku naší soutěže. Sešly se nám 
fotografie 14 občanů. Z nich jsme vybrali tyto výherce poukazů do 
zahradnictví: 

Nejvíce bodů od nezávislé komise získala zahrada a květiny 
manželů Juřenových. Předání voucheru na 2000 Kč do 
zahradnictví jim udělalo radost. Ale hlavně je baví starat se o svou 
zahradu a dům, tak ať se daří i nadále! 
Gratulujeme! 

Výsledky soutěže ROZKVETLÉ HALENKOVICE 2024
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Druhé místo získala za svou krásnou zahradu paní Renáta Ondrová 
Vičánková. I ona získala odměnu - voucher do zahradnictví na 1500 Kč. 

A třetí místo na počet bodů získala paní Ludmila Trvajová z Doliny. 
Také jí jsme byli předat výhru a poukaz na nákup rostlin ve výši 1000 Kč.  

Všem výhercům, ale i zúčastněným děkujeme!  
Iveta Hladilová

Více fotografií nejen vítězných zahrad a květin je ke zhlédnutí na webu nebo facebooku obce ve fotobalbu 
Rozkvetlé Halenkovice 2024. 
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Pan Vičánek založil modelářský kroužek v Halenko-
vicích v roce 2001. Od počátku činnosti mu stojí při 
boku pan František Vojtek a několik dalších zapálených 
kolegů, modelářů. Díky jeho práci a zapálení získaly 
desítky dětí základní i pokročilé dovednosti v oblasti 
leteckého modelářství. Do roku 2008 působil kroužek 
pod Základní školou Halenkovice.  

V roce 2008 založil Letecko modelářský klub 
Halenkovice, p. s. Svazu modelářů ČR. Pan Vičánek 
nejenže vede modelářský kroužek, ale také od roku 2008 
působí jako předseda Letecko modelářského klubu 
Halenkovice.  

Díky jeho vedení se děti s radostí učí nejen technické 
dovednosti, ale také soutěží a dosahují úspěchů. Za celé 
své působení organizuje mimo jiné i řadu soutěží modelů 
házedel. Pro tuto akci s kolegy z klubu pan Vičánek ve 
svém volném čase vyrábí na 50 ks modelů, s nimiž děti 
soutěží a po skončení závodu jim model zůstane jako 
motivační odměna za účast. Neúnavně organizuje také 

Ocenění dobrovolných pracovníků Bronislava Režného a 
Jaroslava Vičánka 

soustředění mladých modelářů, exkurze do leteckých 
továren a výlety do muzeí s leteckou technikou. Rovněž 
se aktivně podílí na organizaci dětských dnů v obci i 
mimo ni. 

Jedny z nejvýznamnějších akcí, které pan Vičánek 
organizuje v rámci klubu místních modelářů je 
Modelářský letecký den a Drakiáda.  Letos obě události 
oslavily 18. výročí. 

Díky zapálení a oddanosti pana Vičánka při práci 
v modelářskému kroužku si některé děti vybraly za své 
budoucí povolání práci leteckých techniků nebo 
mechaniků. 

Pan Jaroslav Vičánek svým příkladem a vedením 
pozitivně ovlivňuje životy mladých lidí a zaslouží si 
ocenění za svou dlouholetou a obětavou práci. Za což mu 
patří velký dík! 

V úterý 10. září se uskutečnil v prostorách Baťovy vily 
již dvacátý první ročník ocenění dobrovolných 
pracovníků, kteří se věnují práci s dětmi a mládeží. 
Krajskému úřadu Zlínského kraje bylo letos doručeno 
celkem 39 nominací. Oceněno bylo 21 navržených 
dobrovolníků.  

Na adresu oceněných uvedl hejtman Radim Holiš: 
„Dnes, kdy jsou na nás všechny kladeny čím dál vyšší 
nároky, naplňujete důležité a pro celou společnost 

nedocenitelné poslání. Chci před vámi smeknout a 
poděkovat vám za to.“  

Nominaci pro Bronislava Režného a Jaroslava 
Vičánka podala obec Halenkovice prostřednictvím Ing. 
Jiřího Sudolského, místostarosty obce, který se osobně 
ceremoniálu účastnil. A k události dodal: „Je pro mě 
velká čest, být osobně přítomen ocenění našich občanů a 
jsem na ně velice hrdý. Z vlastních zkušeností vím, že 
práce s dětmi a mládeží není žádná lehká věc“.

Pan Jaroslav Vičánek - oceněn za práci s mladými modeláři

Nahoře: soutěž házedel na letišti 
Halenkovice, foto Stanislav Valnoha 

Vlevo: náměstkyně hejtmana 
Zlínského kraje Hana Ančincová 

předává ocenění Jaroslavu Vičánkovi  
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Bronislav Režný se stal členem Sboru dobrovolných 
hasičů v Halenkovicích dne 17. února 1993. Již od svého 
přijetí byl velmi aktivním a příkladným členem. Svou 
prací ve sboru prokazoval oddanost a vizionářský 
přístup. Návrh na založení kroužku mladých hasičů, 
který předložil společně s panem Josefem Gabrhelíkem, 
byl v r. 2000 schválen a tímto se pan Bronislav Režný 
stal hlavním vedoucím kolektivu mladých hasičů a 
kroužek se stal pevnou součástí naší obce.  

Pan Režný je hlavním vedoucím kolektivu od 
samotného začátku a jeho nasazení a oddanost zůstávají 
stálé i po 24 letech. Během této doby prošlo kroužkem 
mnoho dětí, z nichž někteří po 
dovršení 18 let pokračují ve své 
činnosti jako řadoví členové 
jednotky.  

Pan Režný věnuje dětem 
mnoho své energie a volného 
času . Nejen že organizuje 
pravidelné schůzky, ale také 
aktivity mladých hasičů mimo ně.  

Jeho nadšení a kladný vztah k 
dětem jsou inspirativní. Přestože 
je v dnešní době obtížné přilákat 
děti k jakékoli zájmové činnosti, 
pan Režný dokázal získat kolem 
20 dětí různého věku, které 
pravidelně navštěvují kroužek. 
Ani rodina nezůstává mimo dění. 
S vedením mu vypomáhá jeho 
manže lka , k te rá p racu je s 
odrostlejší mládeží, jež byla 
vychována právě pod vedením 
pana Režného. 

Děti se v kolektivu učí 
hasičským dovednostem, hrají 
různé hry, dobrodružně přespávají 
na hasičské zbrojnici, a během 
prázdnin jezdí na víkendové 

táborové pobyty do přírody pod stan.  Tímto se zvyšuje 
jejich odolnost. 

Vedení sboru a obce si jeho nelehké práce velmi váží 
a snaží se mu vyjít vstříc ve všech jeho aktivitách.  

Jsme si vědomi, že právě mládež představuje 
budoucnost sboru a že obětavost pana Režného je v 
tomto neocenitelná. 

Doufáme, že jeho elán a chuť pokračovat v této práci 
budou trvat ještě mnoho let. Děkujeme! 

Bylo mi ctí, že jsem se mohla podílet na přípravě 
nominací. 

Alena Judasová Bednaříková

Pan Bronislav Režný – oceněn za vedení kolektivu mladých hasičů

Nahoře: hejtman Zlínského kraje 
Radim Holiš předává Bronislavu 
Režnému ocenění 

Dole: společné foto oceněných s 
místostarostou Jiřím Sudolským 
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V archivních materiálech můžeme před vznikem 
republiky najít nejrůznější záznamy i celé kroniky, které 
odkazují ke kořenům kronikářství, jak je známe dnes. 
Povinnost vést tzv. Pamětní knihu byla stanovena 
v r. 1918 Národním shromážděním. V Halenkovicích 
jsou pravidelné záznamy vedeny sice až od r. 1927, ale 
s pomocí dokumentů, církevních listů a dějin napa-
jedelského statku se první kroniky vracejí až k roku 
1776. Shrnutí dosavadních halenkovických dějin je spíše 
neúplné a náhodné, ale i tak dává možnost někdy i velmi 
konkrétně nahlédnout do dob dávno minulých a 
jednotlivých událostí například prostřednictvím citací 
stížností a sporů mezi vrchností a obyvateli někdejšího 
"alenkovského" dvora. 
Záznamy v kronikách jsou do r. 1950 často stručné či 
neúplné, nejen z hlediska obsahu, ale i fakticky ‒ je v 
nich hodně prázdných stran. Pravidelné zápisy 
najdeme v letech 1951-1967 a po pauze zase po 
r. 1974. Odráží se v kronikách určitý duch doby i 
z hlediska politického vývoje? 

Mezi hlavní zásady kronikářství by měla patřit snaha 
o objektivnost zaznamenávaných událostí, například 
píše-li kronikář o volbách, měl by se omezit na fakta, 
tedy na výsledky voleb, účast apod., ale vyhnout se 
osobnímu hodnocení, jako je kritika, nadšení či zklamání. 

Neznamená to, že nemůže kronikář zaznamenat 
atmosféru voleb, aniž by se však přikláněl na stranu 
některých názorů. 
Přesto určité typické znaky vztahů kronikářství a 
dobových vlád můžeme vysledovat. 

Dají se najít příklady, že byly kroniky psány 
některým pamětníkem i velmi osobním způsobem, tomu 
jsem se určitě chtěla vyhnout. V Halenkovicích si 
můžeme povšimnout úzké vazby mezi obcí a osobnostmi 
místní školy, jako byl Karel Zezula či Zdeňka Rapantová. 
Tomu napomáhá i tradice školních kronik, kterou obvykle 
píše zástupce ředitele školy. Vazbám mezi školou a obcí 
napomohla i správa místního školství, která byla v 
r. 2003 svěřena obcím. Když se k tomu přidá i určité 
naladění na stejnou strunu mezi obcí a školou, jakou 
jsem měla možnost zažít já, může spolupráce přinést 
velmi dobré výsledky a radost ze společného tvoření. 
Kroniky se doposud píší ručně, v případě Karla 
Zezuly či Zdeňky Rapantové bylo jejich krásné písmo 
také viditelným vzorem české psané abecedy. Jak se 
píše kronika dnes, kdy se nabízí celá řada nových 
nosičů, včetně digitálních? 

Kroniky se píší stále ručně, i když fotografické 
přílohy jsou určitě důležitou součástí dokumentů doby. 
Sama jsem fotograficky zaznamenala některé události a 
změny v obci, například při přestavbě, vzniku či zániku 
staveb. Nemáme předpis, jak má kronika vypadat, ale 
schopnost nadhledu by měla být součástí vlastností 
kronikáře. Píše se tzv. dokumentním inkoustem do 
neřádkované knihy, v našem případě je to nyní kniha 
zhotovená v Uherském Hradišti o rozměrech 33x45 cm 
doporučené gramáže papíru, aby se inkoust nepropsal 
na druhou stranu listu. Je to úctyhodný rozměr, takže 
některé části stránek musím psát i vkleče. 
Až dopíšete kroniku letošního roku, budete mít za 
sebou 29 let této náročné služby. Co to v praxi 
znamená? 

Je to pro mne každodenní úkol a zároveň možnost 
prožít plně každý den, v posledních pěti letech jsem 
psala každým rokem plus minus 80 stran. 
Kromě stručných dat k událostem doma i ve světě se 
kroniky ve vašem autorském podání soustřeďují na 
dění v Halenkovicích a přehled přinášejí opravdu 
maximalisticky! Překvapí zejména zprávy o počasí. 

Při psaní kroniky mám samozřejmě možnost čerpat 
z veřejně přístupných informací, včetně jiných dílčích 
kronik a záznamů z matriky, ale zprávy o počasí 
vycházejí z mých vlastních pozorování a záznamů u mne 
doma, konkrétně v části Na kopci čp. 647, dříve údaje o 
počasí mého tatínka z čp. 15. 
Odcházíte z funkce ředitelky základní školy i 
z pozice kronikářky k datu vašeho odchodu do 
důchodu, což je právě teď v červenci. Při pohledu na 
vaši kondici či vládou plánovanou dobu odchodu 
v příštích letech či věk některých pedagogů se zdá, že 

HALENKOVICE JSOU MOJE SRDEČNÍ ZÁLEŽITOST, říká PaedDr. Marie Kašíková, 
kronikářka obce 
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je to poněkud předčasné rozhodnutí. 
Už teď mám nabídky na menší úvazky. 

Budoucnost a hlavně zdraví ukáží, zda je využiju.  
Těším se na spoustu svých dalších aktivit včetně 
cestování, četby nebo práce v  zahradě. 
Co byste popřála nové kronikářce, která v příštím 
roce převezme po vás kronikářskou štafetu? 

Určitě velký elán a nasazení, také trpělivost. 
Pokud jde o praktické osobní zkušenosti, tak velmi se 
mi osvědčil kalendář s širokými řádky, to je můj první 
záznam i záchytný bod v každodenních událostech. 
Mezi vaše pravidelné aktivity patří i přispívání do 
Halenkovického zpravodaje, který jste svého času 
vedla jako šéfredaktorka. Můžeme se v nejbližší 
době těšit na vaše příspěvky v nové životní situaci? 
Třeba o tom, jak se měnily poštovní služby 
v Halenkovicích od doby, kdy byla v Halen-
kovicích r. 1896 pošta zřízena? 

Určitě ráda přispěju. Život sice přináší stále nová 
témata, ale ohlédnout se za tradicemi může být také 
užitečné a inspirativní. 

Děkuji za rozhovor a přejeme za redakci 
Zpravodaje vše dobré do dalších dní. 

Svatava Navrátilová 

Rozepsaná kronika
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Nová témata a události přišly nečekaně rychle, po 
vysilujících vedrech to byly zejména dlouhé deště, které 
zaměstnaly nejen halenkovický hasičský sbor. Září 
přineslo také tradiční setkání absolventů základní 
školy v Halenkovicích. Mezi nimi byla i třída, která jako 
první nastoupila do nové školy na  druhý stupeň v r. 1960 
a v r. 1964, tedy před šedesáti lety, základní školu 
ukončila, aniž by musela jezdit do Napajedel. Na 
programu měl ročník mj. návštěvu na své žáky stále 
pamatující třídní učitelky Zdeňky Rapantové i návštěvu 
budovy školy pro druhý stupeň, kam nás ochotně 
doprovodila Marie Kašíková a přivítal nový ředitel školy 
Ondřej Plaček a zástupkyně ředitele Olga Idesová. 
U tématu školy jsme zůstali s Marií Kašíkovou, jedinou 
ženou v historii ředitelů základní školy v Halenkovicích, 
také i v druhém rozhovoru pro zpravodaj. 
Legendární Karel Zezula vám už ve čtrnácti letech 
řekl, že ředitelování po něm jednou převezmete. Bylo 
učitelské povolání pro vás od počátku jasnou volbou? 

Karla Zezulu jsem obdivovala pro jeho všestrannost 
a všeobecný rozhled, ale sama jsem na gymnázium 
s cílem pokračovat na vysoké škole nešla, chtěla jsem po 
střední škole hned pracovat a pomáhat rodičům, takže 
jsem vystudovala Střední školu ekonomickou ve Zlíně. 
Praxe mne příliš pro mé budoucí povolání nemotivovala, 
dělala jsem jen pomocné práce. Po povzbuzení z více 
stran jsem se přihlásila na pedagogickou školu, známky 
jsem měla dobré a zvládla jsem i troje talentovky. Pak 
přišel odmítavý dopis, přijata jsem nebyla, protože jsem 
neuměla plavat. O Halenkovicích se říkalo, že tam ani 

kačena neumí plavat, takže jsem sice znala svůj 
"hendikep", ale v odvolání jsem mj. odvážně zdůraznila, 
že plavání se mohu v krátké době naučit a ostatní 
podmínky pro přijetí jsem splnila. Byla jsem tedy přijata 
na učitelský obor pro 1. stupeň základní školy. 
Jaké byly vaše učitelské začátky? 

Umístěnku jsem dostala do Napajedel, byl to ostrý 
start. Čekalo na mne 30 prvňáčků, ve druhé třídě bylo 
žáků dokonce 38, tehdy ještě nestála druhá základní 
škola, muselo se i učit na směny. Velká škola byla pro 
mne dobrou praxi, hodně jsem se tady od kolegů naučila. 
Po mateřské dovolené jsem učila v Halenkovicích a 
studovala ze zájmu němčinu, kterou jsem ale jako 
"prvostupňová" učit nemohla. Na druhém stupni ZŠ jsem 
měla jen krátký úvazek a několik let po druhé mateřské 
dovolené jsem na základě konkurzního řízení nastoupila 
jako ředitelka do ZŠ Žlutava. 
Malotřídní školy jsou úplně jiná disciplína. 

A určitě náročná. Ředitel je tady tak trochu děvče pro 
všechno. Ve větších školách jsou kromě pedagogické 
profese i další specializace, včetně výchovného poradce 
a nově třeba specialistů na IT, na malotřídce musí ředitel 
zvládat všechno, v případě Žlutav například i práci 
třídního učitele... 
Jako ředitelka jste zde působila řadu let, co se ve 
školství za tu dobu změnilo? 

Především se změnil status školy, školu dříve řídil 
školský úřad v rámci státní správy, od r. 2003 školy 
získaly právní subjektivitu a ředitelé se posunuli do 
manažerských pozic. Školu tak financuje obec jako svou 

S MARIÍ KAŠÍKOVOU VE ŠKOLE PODRUHÉ

Marie Kašíková před Novou školou
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V polovině letošních prázdnin mi skončilo šestileté období ve funkci ředitelky naší základní školy. 31. července jsem na 
základě předávacího protokolu a za účasti vedení obce předala pomyslné ředitelské žezlo panu Ondřeji Plačkovi. Novému 
řediteli bych ráda popřála, aby se mu v nové funkci dařilo a aby mu ředitelské žezlo přineslo štěstí, spokojenost a trpělivost 
při této nelehké manažerské práci. 

Nechci nyní vzpomínat na všechno, co se za posledních šest let ve škole vybudovalo a změnilo. O tom všem jsem 
průběžně informovala rodiče i čtenáře Zpravodaje. Chtěla bych jen zmínit dva hlavní body, které jsem si stanovila ve své 
koncepci školy při konkurzu v roce 2018.  

Prvním z nich byla modernizace obou školních budov, aby se mohly halenkovické děti vzdělávat v moderním prostředí. 
Druhým, neméně důležitým cílem mé práce, bylo vytvořit ve škole příznivé a přátelské klima tak, aby se všichni 
zaměstnanci bez rozdílu profese cítili spokojeně. Zda se tyto dva pro mě důležité úkoly podařilo splnit, ponechám na 
posouzení samotných spolupracovníků. V každém případě děkuji všem zaměstnancům za ochotu a vstřícnost při plnění 
všech úkolů, které by se bez jejich pomoci určitě nepodařilo splnit. 

Dovolte mi, abych závěrem poděkovala za skvělou spolupráci bývalému i současnému vedení obce, SRPŠ, členům 
zájmových organizací a spolků a p. Pavlíně Bieberlové za všechny aktivity pro děti v místní knihovně. 

Bylo mi ctí být učitelkou a ředitelkou na naší halenkovické škole. 
Marie Kašíková

Poděkování

příspěvkovou organizaci ‒ jde primárně o technické 
zajištění školy, jako je její provoz, údržba, opravy atd. Na 
žlutavské škole jsem byla od r. 1994 až do r. 2018. 
Co vás přimělo těsně před šedesátkou, kdy lidé už tak 
často zaměstnání nemění, přihlásit se do konkurzu na 
ředitelku Základní školy v Halenkovicích? 

Je pravda, že mi bylo 58 let, ale potřebovala jsem 
změnu. Měla jsem zkušenosti z řízení školy, které jsem 
mohla nabídnout, ale i tak to byla velká změna a spousta 
problémů. Škola byla třikrát větší, k tomu jídelna, školka, 
družina, chybělo 6‒8 učitelů. Stavební část a opravy 
budov další velká kapitola. Měla jsem ale chuť se do 
všeho pustit. A především šla jsem domů! Halenkovice 
jsou moje srdeční záležitost, jak často říkám. 
Při pohledu na vnitřní prostory obou budov je změna 
za šest let vašeho působení v pozici ředitelky školy 
mírně řečeno viditelná, pro mnohé určitě ohromující. 
Co se za vaše funkční období podařilo? 

Vizuální podoba nové školy, kam jsme se společně 
podívali, je zásluhou architektky Zuzany Šaláškové, která 
pro nás pracovala bez nároku na odměnu. Neobvyklá 
barevnost je výsledkem úžasné spolupráce s ní, při které 
jsme museli skloubit estetično s praktičností. Dá se říci, 
že i na prvním stupni je řešení v některých místech ještě 
radikálnější, celkově mají interiéry jinou úroveň 
barevnosti, než obvykle ve školách vidíme. 

Modernizací prošly obě budovy, podařila se nová 
elektroinstalace, nové podlahy, zabezpečovací systém 
(čipy pro vstup do budovy), nové osvětlení všech tříd, 
nový nábytek a mnoho dalšího. Dokončili jsme také 
modernizaci učebny pro fyziku, kterou zahájil bývalý 
ředitel Vojtěch Tělupil. Zavedli jsme elektronickou třídní 
knihu a elektronickou žákovskou knížku. Při komunikaci 
s rodiči je možné plně využívat systém Bakaláři. Škola se 
podílela na mnohých projektech, z nichž získávala fin. 
prostředky na modernizaci výuky. Ve škole působil rodilý 
mluvčí, byli jsme zapojeni do projektu ERASMUS a 
mnohé další. Čipy se uplaňují i ve školní jídelně a u 
pronajímatelů tělocvičny. 
Žila jste tedy šest let na staveništi, ale škola má 
spoustu dalších plánů, při jejichž realizaci jste 
případně v dalším šestiletém období mohla ještě 
pokračovat. 

Myslím, že v nejlepším se má přestat, jsem spokojená 
s řešením, které přišlo. Spolupráce ve škole i se 
zřizovatelem byla vždy na dobré úrovni. Vize je jen 
počáteční fáze projektů, důležitější jsou pak ti, kteří 
dokážou táhnout za jeden provaz. To bych přála i novému 
řediteli, aby měl vždy kolem sebe dobré lidi, potřebný 
elán a hodně štěstí při volbě, jak řešit nové projekty. 
Děkujeme. 

Za redakci zpravodaje Svatava Navrátilová  
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Pro červencové setkání jsme si vybrali Hospůdku na 
hřišti. Dobrůtky z udírny, pizza, kopečková zmrzlina, 
dobré pití. Taková byla nabídka krásného letního 
odpoledne. Sešlo se nás víc než šest desítek a tak se paní 
hospodská Lucka a její personál měli co ohánět. 

V srpnu jsme se uchýlili do stínu Koliby na Dolině. 
Rádi se tam setkáváme. Kousek od Koliby je areál 
halenkovického biatlonu. A právě tam nás přivítal 
František Palla s malou skupinkou dětských nadšených 
sportovců. O jejich úspěších se píše v každém čísle 
Halenkovického zpravodaje. Proto jsme chtěli vidět 
jejich zázemí, práci a tréninky. Dokonce si mohli někteří 
pánové i zastřílet. 

Bylo to moc zajímavé setkání a tímto jim chceme  
popřát hodně dalších sportovních úspěchů a trenérům 
pevné nervy a štěstí při vyhledáváni dobrých  sponzorů 
pro tak finančně náročnou práci s mládeží. 

A pak jsme se vydali zpět do Koliby na malé 
pohoštění, špekáčky, trnkové "lejance", pivečko, 
limonádu. Zde se patří poděkovat panu starostovi, který 
nám povolil na Vrchovici natrhat košík trnek na pět 
plechů "lejanců" (víme, že na Halenkovicích patří trnky 
do bečky a ne na koláč). 

I v září jsme pokračovali se sportovní tématikou. Do 
kulturního domu jsme si pozvali dvě vrcholové 
sportovkyně z Halenkovic. Kláru Vojtíkovou - 

KLUB SENIORŮ Halenkovičtí senioři v létě

Seniorští turisti 
Ve středu 21. srpna jsme se vypravili na exkurzi do 
"ARMYMUZEA v Babicích". Někteří na kole, zbytek 
auty. Jedná se o největší soukromou sbírku armádních 
zbraní a techniky v České republice. A byli jsme 
uchváceni.  

Pan majitel Dan Kaňovský vedl celou exkurzi, 
promítal videa, ochotně vysvětloval a odpovídal na 
dotazy. Chlapi se vrátili do dob, kdy sloužili na vojně. 
No a my ženské jsme také s obdivem, ale i s trochu 
tísnivým pocitem, prošly celý areál. Kéž by se takové 

basketbalistku a Karlu Rozsypalovou - dálkovou 
chodkyni. Myslím si, že spousta z nás netušila, jak 
úspěšné sportovkyně na Halenkovicích máme. V sále při 
jejich povídání bylo buď absolutní pozorné ticho nebo se 
ozývaly výbuchy smíchu. Přáli bychom široké 
halenkovické veřejnosti tento zážitek taky prožít a 
děvčata si poslechnout. 

                                        Vlasta Gabrhelíková

zbraně, ale i daleko modernější, už nemusely nikdy 
používat. 

Pak jsme všichni zasedli do útulné kavárničky i ven 
na terasu. Paní Kaňovská s manželem nám připravili 
výborné pohoštění. V dobré náladě jsme se vraceli domů. 
Cyklisti po cyklostezce přes Spytihněv a ostatní auty. Dá 
se říct, že i první malá cyklotoulka se nám vydařila. 

Vlasta Gabrhelíková
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Ahoj všichni,  

rád bych se s vámi podělil o novinky, protože ani během 
horkých letních dnů jsem nelenil.  

Ve zlepšení pohybu mně pomáhají jízdy na koníkovi tzv. 
hipoterapie na ranči Vanesa paní Ladislavy Gregorové. 
Celý měsíc jsem byl v lázních Boskovice, pilně jsem tam 
cvičil a dokonce potom i na pokoji. Za odměnu jsem 
vždy od maminky dostal dobrou zmrzlinku. Představte 
si, na návštěvu za mnou přijela paní Lungová z rané 
péče. Moooc mě chválila, divila se, jaký velký pokrok 
jsem udělal od chvíle, kdy jsme se viděli naposled. Poté 
jsem byl na čtrnáctidenním kurzu v Sarema, poctivě 
trénoval a musím se pochválit. 

Já ve speciálním podpůrném oblečku ušel své první 
opravdové malé velké krůčky!!! 

No a nedávno jsem přijel domů z pobytu v Adeli Medical 
Center. Bylo to těžké, náročné, nožičky mě bolí ještě teď, 
ale dostal jsem i diplom!!! 

Váš Elík 

ELÍKOVY KRŮČKY

Foto: Nikola Marholtová 
Text: se souhlasem rodiny Marholtovy Karla Rozsypalová

KONTO BARIÉRY 

SBÍRKA PRO ELIÁŠKA 
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Na mnoha místech Písma svatého najdeme verše o hle-
dání pokladů a také dostáváme odpověď, co je ten pravý 
poklad. 

Díky přátelům jsme objevili místo Maissau. 
Nedaleko českých hranic se nachází největší odkrytá 
ametystová žíla na světě. Dříve to byl velmi chudý kraj, 
který však měl skryté poklady, ale nebylo nikoho, kdo by 
je objevil. Teprve až koncem minulého století bylo toto 
místo objeveno. Každý návštěvník si může ametystovou 
štolu, ležící 12 m pod zemí prohlédnout. 

„Svět ametystu“ je pěkné místo, kde lze strávit čas 
spolu s dětmi a s poznáváním nových zážitků. Čas ubíhá, 
aniž bychom si toho všimli. Myslím, přátelé, že jedním 
z velkých lákadel je i hledání ametystových kamínků. 
Každý se může stát hledačem drahého kamení. Za 
poplatek obdržíte kyblíček, lopatku a kopací kladívko, a 
tím to začne. Na celkem prostorném „poli pokladů“ si 
každý vybere svůj kousek a má hodinu času, aby začal 
kopat a něco nalezl. Je zajímavé pozorovat, jak se 
všichni snaží něco objevit, děti, velké děti i dospělí. 
Jakmile objevíte první kamínek, vede vás touha nalézt ve 
svém výkopu co nejvíce kamenů…, snažíte se a každý 
kamének prohlížíte, zda je to kýžený ametyst. Některý 
poznáte hned, neboť fialová barva se krásně odráží od 
světla a pokud necháte slunce prozářit kámen, máte 
jistotu, že to je skutečný drahokam. Jiný objevíte až po 
důkladném mytí v dřevěném korytu. Není to snadné 
hrábnout do země a vybírat ty pravé kamínky. I když 
snad všichni něco naleznou, zůstává zde spousta skrytých 
neobjevených kamínku pro ty, kteří přijdou zítra… Po 
stanovém časovém limitu, každý odevzdává své nářadí a 

v kýblíčku také nalezené kamínky. Každý má možnost 
odnést si hrst nalezených kamínků, co je navíc, zůstává u 
správce pole. Naopak děti, které si samy nenajdou hrst 
kamínků, je dostanou od správce pole. Mám za to, že 
malý hledač je odměněn za svou snahu nalézat a ten 
zdatný hledač, který má štěstí a vykope více pokladů se 
rozdělí s malým. 

Je to cesta, která učí solidaritě. Je to cesta, která učí 
pamatovat i na slabší, kteří nemají dostatečné síly. 
Vžijme se také do hledače pokladů, který nalezne velké 
množství kamínků, jeden je krásnější než druhý. 
Pravděpodobně se objeví myšlenka, mám limit hrst 
kamenů, ale které mi tedy zůstanou a které mi vezmou? 
Jak bych to mohl udělat, aby mi jich zůstalo víc? Je to 
tak snadné podlehnout lesku drahokamů. Opět stojí 
každý před volbou, zůstat tím člověkem, který dostal od 
Pána Boha svobodu. Jen tak se může svobodně 
rozhodnout, zda mamon hledání drahokamů převáží nad 
svobodou člověka, myslet na jiné a vzít si pouze tolik 
kamínků, které mi udělají radost a můžu se podělit. 

Budete-li přemýšlet, které místo navštívit s dětmi i 
bez dětí, vřele doporučuji. Můžete tak zakusit pravdy 
Písma o hledání pokladů. A jak na moji otázku odpověděl 
jeden hledač, zda by vyměnil svůj život za hledače 
pokladů či zlatokopa? „Určitě ne, je to namáhavá práce a 
nepřináší tolik potěšení, jako žít svůj život s těmi, které 
máte rádi.“ 

(cl) 

www.farnosthalenkovice.eu

FARNOST Je snadné hledat poklady?

Foto: Amethyst Welt, Rakousko

http://www.farnosthalenkovice.eu
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ZVEME VÁS 
16. a 17. listopadu 2024 si připomeneme 390 let od vzniku naší obce  

V sobotu 16. listopadu 2024 
V 10 hodin otevřeme dveře budovy obecního úřadu a budov, které nejsou běžně přístupné veřejnosti. 
Mapujeme známá místa naší obce ve společném projektu s vedením a žáky základní školy. 
Ke zhlédnutí bude výstava propisek sběratele Zdeňka Langera. 
Přes den bude možno se občerstvit na Větřáku, u Hasičské zbrojnice i v Hospůdce na hřišti. 
V 17 hodin přivítáme v našem kostele mladé umělce z Brna, kteří nás potěší svým koncertem.  
V 19 hodin se v sále kulturního domu můžete těšit na taneční zábavu s kapelou VSP Band. 

V neděli 17. listopadu 2024 
V 19 hodin celý program završíme oceňovaným divadelním představením IKONA, které přiveze spolek 
METEORA. 
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KNIHOVNÍCI Z HODONÍNSKA 

KLUBKO SOVIČKA

INDIÁNI Z OTROKOVIC 

KNIHOVNA

V červenci jsme vyráběli v rámci Klubka Sovička skleněné lucerničky, zdobené ubrouskovou metodou. A děti měly již 
tradičně k dispozici herní koutek v knihovně. 

V létě nás také navštívily děti z příměstského tábora DDM Sluníčko Otrokovice - strávili jsme spolu indiánské 
dopoledne s opravdovým INDIÁNEM!

Navštívila nás další delegace knihovníků, tentokrát z Hodonínska.
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KLUBKO SOVIČKA v srpnu

ČESKÝ DEN PROTI RAKOVINĚ 2024

Malování na kamínky je velká zábava, baví to děti i dospělé, i mladé slečny. Jedno takové dopoledne 
jsme si užili u nás v Klubku Sovička v srpnu. 
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MULTICENTRUMVzdělávání a kroužky v naší obci
Dobrá zpráva pro všechny, kteří touží v naší obci po 
vzdělávání cizích jazyků a počítačových dovedností. 
Letos se nám podařilo dobře naplnit kurzy anglického 
jazyka pro děti i dospělé, zařadili jsme novinku - kurzy 
francouzského jazyka pro děti a dospělé. Dále máme 
otevřený kurz němčiny pro dospělé.    

Pro děti pokračují kroužky programování, šikovné 
ručičky a pěvecký sbor.  

Kurz anglického jazyka

Aktiváček pro děti s rodiči

Šikovné ručičky

Novinkou je úterní dopolední AKTIVÁČEK pro 
rodiče s dětmi. 

Pokud by měl ještě někdo zájem navštěvovat cokoli 
z nabídky, není nic snadnějšího než příjít mezi nás!  

Připravujeme pro dospělé kurzy v oblasti 
počítačových dovedností, zdokonalení v ovládání 
chytrého telefonu a další. 

Alena Judasová Bednaříková 

Kurz programování pro mládež
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Komplexy chápeme v psychologii jako určitou 
skupinu myšlenek, vzpomínek a emocí, které jsou 
většinou nevědomé a spojují se s určitou negativní 
zkušeností, kterou jsme si v životě prošli. Komplexy 
bývají spojeny s intenzivními pocity, jako je hněv, 
stud, strach nebo smutek, a mohou nevědomě 
ovlivňovat, jak v určitých situacích reagujeme. 

Jaké druhy komplexů známe? 

Mezi nejčastější a nejvíce se vyskytující patří komplexy 
méněcennosti, superiority (snaha o kompenzaci pocitu 
méněcennosti - přehnaná sebedůvěra, nadřazenost) a také 
Oidipův a Elektřin komplex. Oidipovský komplex se 
týká psychosexuálního vývoje dítěte, kdy dítě prožívá 
lásku k rodiči stejného pohlaví a rivalitu k rodiči 
opačného pohlaví. Elektřin komplex je naopak, kdy dítě 
prožívá lásku a sexuální touhu k rodiči opačného pohlaví 
a zároveň žárlivost k rodiči stejného pohlaví. Takový 
koncept komplexů zůstává obecně užitečný pro 
pochopení toho, jak nám negativní myšlenky spolu 
s emocemi mohou ovlivnit chování. 

Jaké jsou příčiny komplexů v raném věku? 

Negativní hodnocení, kritika, šikana ze strany rodičů 
nebo vrstevníků, ponižování dítěte... To vše může vést 
k tomu, že si dítě vytvoří negativní obraz o sobě samém. 
Stejně tak tlak na splnění vysokých očekávání od 
dospělých vyvolává v dítěti pocity selhání a vede k jeho 
nízkému sebevědomí. Časté porovnávání se s ostatními 
dětmi vede rovněž k pocitu méněcennosti a závisti. A 
nakonec nedostatek lásky a podpory od blízkých, ať už 
rodičů, prarodičů, sourozenců, může také vyvolat pocity 
bezmoci, bezcennosti a vést k izolaci dítěte. To znamená, 
že se dítě uzavírá do sebe a postupně ztrácí sociální 
kontakt s okolím. 

Co je potřeba si uvědomit? Co mám jako rodič dělat? 

Na začátku je důležité si uvědomit, že vaše komplexy 
nejsou vaším osudem. Dokážete s nimi pracovat a 
překonat je. Pokud máte jako rodič pocit, že toto téma se 
vás týká a vaše komplexy z dětství vás skutečně 
ovlivňují, měli byste vyhledat pomoc odborníka. 
S pomocí psychologa můžete prozkoumat příčiny a 
pochopit důvody vašich komplexů a také to, jak se s nimi 
naučit efektivně zacházet. Stejně důležité je budování 
zdravého sebevědomí, učení se milovat sami sebe a 
akceptovat to, kým jste. To vám pomůže přistupovat 
k výchově dětí s větší láskou, trpělivostí a porozuměním. 

Tipy pro rodiče, kteří trpí komplexy z dětství: 

• Buďte si vědomi svých komplexů: Komplexy si musíte 
uvědomit nejprve vy sami. Všímejte si, jaké myšlenky a 
pocity se u vás objevují v souvislosti s vašimi dětmi a 
jaký vliv mají na vaše chování. 
• Zaměřujte se na pozitiva.  
• Pracujte na budování zdravého sebevědomí: Starejte se 
o svoje psychické zdraví tak, že se budete věnovat 
aktivitám, které vás baví, a budete trávit víc času s lidmi 
a přáteli, kteří vás podporují v každé situaci. 
• Buďte trpělivým a laskavým rodičem pro svoje dítě. 
• Buďte dobrým vzorem pro dítě: Snažte se o to, abyste 
působili jako sebevědomý člověk. Děti se učí 
napodobováním, a pokud budete vystupovat jako rodič, 
který má zdravé sebevědomí, potom je pravděpodobné, 
že tak bude vystupovat i vaše dítě. 
• Vytvořte si otevřený vztah: Otevřená komunikace je 
základem každého zdravého vztahu. 

Psychologická online poradna MOJRA.CZ 

PORADNAKomplexy z dětství: Jak nás ovlivňují  
a jak se s nimi vyrovnat?
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MATEŘSKÁ ŠKOLA

NAŠE TŘÍDY  
ŠK. ROK 2024/2025

JEŽCI

SOVIČKY
ŽABKY

Zleva: Veronika Horková, 
Jaroslava Válková, Bc. Irma Hanáková, 
Bc. Ilona Plisková, Simona Jurášková, 

Eliška Černochová

Školnice: 
Svatava Králová
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Čas letí jako splašený. Horké bezstarostné léto vesele 
zamávalo plavacím kruhem někde od moře a poma-
loučku předalo vládu podzimu. Jen tak zlehka, abychom 
si ani pořádně nevšimli. Pořád jsme ještě mohli k vodě, 
pořád jsme se ještě mohli opalovat, ale jednou už tu byl 
měsíc září a i když počasí bylo pořád horké jako kamna, 
září už je zkrátka září. A tu největší změnu přináší, jako 
vždy, dětem.  Září je totiž největší kamarád se školou. 
Ale se školkou taky.  

Dveře školky se otevřou a některé děti se jimi vydají 
ven na novou cestu do školy, jiné poprvé vkročí dovnitř 
do dobrodružství zvaného „Školka.“ Je pravdou, že tu 
cestu do školkového neznáma skoro vždycky provází 
slzičky, trocha křiku a pár dnů nepohody. Ale kdo z nás 
by se nebál, když máme jít někam, kde to neznáme, kde 
jsou samí cizí lidé, kde nevíme, co nás čeká a nemine. 
Ale když pak zjistíte, že ve školce je spousta kamarádů, 
milé paní učitelky, hromada hraček, … za pár dnů je po 
problémech. A z malých vyjukaných ježečků sbalených 
do pichlavé kuličky ( nikdo na mě nesahej, nikdo se na 
mě ani nedívej a nechte mě být nebo píchnu) se stane 
veselá parta kamarádů radostně se každé ráno 
scházejících ve třídě Ježků. Tak to by byli naši nejmenší. 

A jak jsou na tom naši staří známí Sovičky 
s Žabkami. Ó ano. Ti jsou už tuze moudří a nadšeně si 
poskakují od jedné aktivity ke druhé, jak už jména jejich 
tříd napovídají. Ve školce se totiž letos stala nevídaná 

Září ve školce
věc. Obě třídy – Sovičky i Žabky, jsou totiž plné 
předškoláků. Věřte-nevěřte, ale na Halenkovicích máme 
tento rok 37 dětí, které se příští rok vydají do první třídy. 
Ale ještě pořád jsou u nás ve školce. A ve školce bylo, je 
a bude hezky a veselo. Tak, jak to má být, když jsou 
někde děti. Naši milí Ježci, Sovičky i Žabky …. přejeme 
hezký a veselý celý školkový rok. 

Ať jsme zdraví jako rybky
Podzim je nádherným ročním obdobím plným barev, 
vůní, sladkého ovoce, ale také studených větrů a 
dešťových přeháněk, které s sebou bohužel přinášejí i 
všelijaké nepříjemné nemoci. Abychom se proti bacilům 
náležitě obrnili, pouštíme se s nimi hned od počátku 
školního roku do nelítostného boje. Který je ale pro nás 
velice příjemný.  

Třída Žabek každý týden statečně vyráží do solné 
jeskyně, aby s pomocí slaného vzduchu posílila své 
dýchací cesty. Třída Soviček navštěvuje místní saunu, 
kde posiluje celkové zdraví svého malého houževnatého 
organismu.  

Takže ne, že budeme zdraví jako rybky! My budeme 
zdraví jako Žabky a Sovičky!

Texty a foto: Ilona Plisková
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Slavnostní zahájení školního roku 2024/2025 proběhlo 
2. září již tradičně v parčíku u nové školy. Pan ředitel 
Mgr. Ondřej Plaček srdečně přivítal pedagogické 
pracovníky, správní zaměstnance, hosty, rodiče a všechny 
žáky školy, kterých bylo k 2. 9. 2024 celkem 180.  

Slavnostního zahájení nového školního roku se 
zúčastnili hosté starosta obce p. Bc. Roman Kedruš, 
místostarosta obce Ing. Jiří Sudolský a bývalá paní 
ředitelka školy PaedDr. Marie Kašíková. Pan ředitel 
představil nové zaměstnance a také 17 nových prvňáčků, 
kterým předal pamětní listy jako vzpomínku na jejich 

první školní den. V učebně první třídy na ně čekaly nové 
učebnice, pomůcky a drobné dárky. Další slova věnoval 
pan ředitel nejstarším žákům, které čeká náročný a pro ně 
důležitý poslední rok školní docházky.  

Poté zástupci obce popřáli všem žákům i 
zaměstnancům školy úspěšný a ničím nerušený nový 
školní rok. Pan ředitel Ondřej Plaček zakončil slavnostní 
setkání přáním, aby škola byla přátelským a vstřícným 
prostředím jak pro žáky a jejich rodiče, tak i pro všechny 
zaměstnance školy. 

Olga Idesová

ZÁKLADNÍ ŠKOLA SLAVNOSTNÍ ZAHÁJENÍ  
ŠKOLNÍHO ROKU 2024/2024
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Práce a plány ve škole
V měsíci srpnu proběhla kompletní rekonstrukce 
poslední třídy na „Staré“ škole. Při důkladnějším 
prozkoumání stropu a podlahy se zjistilo, že jak stropní, 
tak podlahové trámy jsou nevyhovující. Nejednalo se 
naštěstí o hlavní nosné trámy. S tímto stavem se 
vzhledem k předchozím rekonstrukcím tříd (u nich nebyl 
žádný problém) nepočítalo a původní časový plán musel 
být upraven. Tím se rekonstrukce dostala do skluzu. 
Díky součinnosti všech se nakonec časová prodleva 
podařila snížit a žáci se mohli vrátit do svých lavic o 14 
dní dříve, než se původně počítalo. I tak museli druháci 
využít týdenní azyl školní družiny.  

Ve třídě byla položena nová podlaha, pořízena 
sestava skříní a v zadní části místnosti slouží dětem herní 
koberec, na kterém tráví zejména čas přestávek. Strop 
jsme snížili pomocí podhledů. Třída byla kompletně 
vymalována. Nakonec pan školník nainstaloval tabuli a 
umyvadlo.  

V nejbližších dnech nás čeká zásadní revitalizace IT 
systémů na obou budovách školy. Kompletní proměnou 
projde mateřská škola, I. i II. stupeň základní školy.  
Revitalizace potrvá od 29.10.–1.11. 2024. Zabere tedy 
nejen podzimní prázdniny, ale i následující dva pracovní 
dny. Z důvodu hladkého průběhu a dokončení se vedení 
školy rozhodlo vyhlásit pro tyto dny ředitelské volno. 
Revitalizace IT infrastruktury je důležitá pro bezpečné a 
efektivní vzdělávání našich žáků.  

Potřebujeme nový firewall, který ochrání naši školní 
síť před nežádoucími přístupy a blokuje nevhodné 

webové stránky. Spolehlivé Wi-Fi připojení je pro učitele 
nezbytné, a proto dojde k jeho celkové modernizaci. 
Budujeme také novou serverovnu, která zvýší výkon a 
stabilitu našich IT systémů. Přechod na platformu 
Microsoft 365 zlepší komunikaci a spolupráci mezi 
učiteli a žáky. Nové webové stránky školy nabídnou lepší 
uživatelskou přívětivost a aktuální informace. Zavedení 
nové domény zjednoduší správu uživatelských účtů a 
posílí celkovou bezpečnost. Ve stejnou dobu proběhne 
výměna všech dataprojektorů na „staré“ i „nové“ budově 
a úklid půdy pod vedením pana školníka a členů údržby 
obce.  

Koncem školního roku nás čeká přestavba bývalé 
kotelny, dílny a šaten na „nové“ škole a odvlhčení „staré“ 
školy. 

Ondřej Plaček 
ředitel ZŠ a M'Š Halenkovice
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Druháčci zahájili nový školní 
rok slavnostně. V pátek 6. září 
byli pasováni na čtenáře. 
Slavnostní akci si pro nás 
připravila knihovnice Pavlínka 
Bieberlová. 

Celou první třídu pozná-
valy děti nová písmenka, 
spojovaly je do slabik, slov a 
vět. Všem se dobře dařilo. Po 
prázdninách ve druhé třídě děti 
velmi mile překvapily. Nejen-
že nikdo písmenka nezapo-
mněl, ale všechny děti krásně 
čtou. Právem si tedy zaslouží 
být pasováni na rytíře řádu 
čtenářského. 

Za zvuku fanfáry se 
otevřely dveře pohádkové říše 
a vstoupili vzácní hosté. 
Královnu Knihomilu a princeznu Abecedu přivítaly děti 
uctivě úklonou. Zástupci třídy přečetli úryvek z knihy, 
jako důkaz o dovednosti čtení, kterou si osvojili. 
Královna mohla přistoupit k samotnému pasování 
čtenářů, symbolicky knihou. Vzácným darem byla dětem 
kniha českých a moravských pověstí. Každý dostal také 
slavnostní šerpu, pamětní list a záložku do knihy. Jako 
poděkování zazpívaly děti písničku Září. S vzácnými 
hosty jsme se za zvuku fanfáry rozloučili opět úklonou. 

Poté už následovalo nadšené prohlížení nejen nových 
knížek, ale i hraní her a listování dalšími knihami 
knihovny. Dětem se dopoledne v knihovně velmi líbilo. 
Věřím, že noví čtenáři se budou do krásné knihovny 
Halenkovice rádi vracet pravidelně a o knihy se pečlivě 
starat. 

Vřele děkujeme za organizaci paní knihovnici 
Pavlínce Bieberlové. 

Tereza Abrahámová

Pěšky ve stopách sv. Cyrila a Metoděje

Pasování na čtenáře

Foto: Iveta Hladilová

V pátek 20. září navštívil naši školu pan Jiří Svatopluk 
Novotný, aby žákům 7. a 8. ročníku povyprávěl o svém 
neobvyklém putování.  

Na jaře tohoto roku totiž podnikl velmi náročnou 
41denní pěší cestu z Istanbulu na Moravu, aby tak 
napodobil cestu věrozvěstů sv. Cyrila a Metoděje v roce 
863. Tímto neobvyklým počinem se dostal i do médií. 
Žáci zhlédli fotografie z cesty a vyslechli si mnoho 
zajímavých zážitků a postřehů spolu s řadou dějepisných 
informací. 

M. Grebeň

Výstava hub
V pondělí 30. září se žáci 4. – 7. třídy vypravili na hřiště 
v  Salaši u Velehradu, kde se o víkendu konal již 
17. ročník Výstavy hub, kterou tam pořádá tamní 
Mykologický klub. Mohli jsme zhlédnout přes 215 
vzorků hub jedlých, nejedlých i těch jedovatých. Členové 
klubu nám ochotně zodpověděli všechny naše dotazy a 
potěšili nás malým občerstvením. Pro naše žáky byla 
výstava jistě zajímavým obohacením výuky. 
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PEDAGOGIČTÍ ZAMĚSTNANCI 
Ředitel školy: Mgr. Ondřej Plaček 
Zástupkyně ředitele školy: Mgr. Olga Idesová 
Učitelé: 
Mgr. Michal Grebeň 
Mgr. Monika Urbancová 
Třídní učitelé: 
1. třída  – Mgr. Hana Čechová  
2. třída – Mgr. Tereza Abrahamová 
3. třída – Marta Skýpalová 
4. třída – Mgr. Marcela Palúchová  
5. třída  – Mgr. Petra Barcuchová 
6. třída – Mgr. Dagmar Dudíková 
7. třída – Mgr. Petra Gabrielová  
8.A třída – Mgr. Pavla Svitáková 
8.B třída – Mgr. Bohdana Ambrožová 
9. třída – Mgr. Libor Lízal 

Asistentky pedagoga: 
Blanka Stuchlíková, Veronika Idesová,  
Mgr. Pavla Kašpárková 
Vychovatelky školní družiny: 
Mgr. Pavla Kašpárková a Blanka Stuchlíková 
Školní psycholog: Mgr. Milena Toman 

PROVOZNÍ ZAMĚSTNANCI 
Účetní: Jana Doležalíková 
Školník: Marek Hildebrand 
Uklízečky: 
Yvona Chytilová, Jana Langerová, Erika Zapletalová 
Školní jídelna: 
Vedoucí školní jídelny:Jarmila Gabrhelíková 
Kuchařky: 
Pavla Vlková, Anetta Súkupová, Iveta Pšenčíková, 
Žaneta Plšková 

Seznam zaměstnanců ZŠ – školní rok 2024/2025

Ředitel: Mgr. Ondřej Plaček 
Telefon: 577 945 756, mobil 776 155 710 

E-mail: zshal@centrum.cz 
Zástupkyně ředitele: telefon 577 102 602 

Telefon: nová budova 577 945 756 
Telefon: stará budova 577 945 753

Školní jídelna telefon: telefon 577 104 255 
Email:  sjzshal@seznam.cz 

Školní družina: telefon: 721 393 241 
Školní psycholog: Mgr. Milena Toman 

Telefon: 722 923 945 
Email: mija.petrasova@gmail.com

Poděkování SRPŠ
Ředitelství školy ZŠ a MŠ Halenkovice děkuje 

Sdružení rodičů a přátel školy za zakoupení 
didaktických pomůcek pro žáky 1. ročníku v hodnotě 
5.000,- Kč. Dárky děti využijí jak ve vyučování, tak i 

o přestávkách.

Vážení čtenáři, milí rodiče. 
Rok 2024 se nám přehoupl do své poslední čtvrtiny, která 
jaksi ze zvyku vybízí k určitému bilancování. Z tra-
dičních akcí, které SRPŠ pořádá, máme za sebou již 
rodičovský ples s karnevalem pro nejmenší děti i akci 
Výlet do pohádky. Její finanční výsledek, a to zejména 
kvůli nepříznivému počasí, nedosáhl takové hodnoty, 
kterou bychom si představovali. Přesto jsme na 
uvedených akcí generovali zisk, který máme v úmyslu 
rozdělit mezi školu, mládežnické oddíly a spolky v obci. 

Deštivé počasí na Pohádce nám letos způsobilo 
značné organizační starosti při rozvozu i svozu kulis. 
Řada z nich je špinavá nebo poničená. Na začátku září 
jsme si proto udělali brigádu, na které jsme všechny 
kulisy roztřídili a připravili na jarní opravy. A ty nebudou  
malé. Čeká nás oprava nebo výroba celé řady nových. V 
této souvislosti uvítáme všechny nadšence, kteří by nám 
s organizací našich akcí pomohli. Současná generace 
tahounů v SRPŠ postupně stárne a pomalu nastává čas na 
čerstvý vítr a změnu u vesel i u kormidla. Přijměte, 
prosím rovněž pozvání na členskou schůzi Spolku 

rodičů a přátel Základní a Ma-
teřské školy v Halenkovicích, která 
se uskuteční dne 5. 11. 2024 v 18 ho-
din v budově Obecního úřadu v Halenkovicích. 
Předmětem členské schůze bude zejména volba nového 
výboru, místopředsedy a předsedy spolku, stanovení výše 
členského příspěvku a rozdělení finančního výsledku z 
činnosti SRPŠ. Každý rodič, který má dítě v mateřské 
školce nebo na základní škole v Halenkovicích, se 
stává zaplacením členského příspěvku automaticky 
členem SRPŠ (s právem volby na členské schůzi). 

Závěrem bych Vám chtěl popřát hodně štěstí, zdraví 
a úspěchů v závěru roku 2024, ale i v následujícím roce. 
Až se bude rozsvěcovat vánoční stromek, přijďte za námi 
do stánku na malou štamprličku. Můžeme si třeba 
povykládat, co a jak v SRPŠ dělat.  

Mějte se dobře. 
Za SRPŠ Halenkovice Robert Hruban

SRPŠ

Termín pohádky v roce 2025 byl po určitých obratech 
stanoven na 17. 5. 2025.  

Sledujte náš facebook, budeme Vás postupně informovat.

mailto:sjzshal@seznam.cz
mailto:mija.petrasova@gmail.com
mailto:zshal@centrum.cz
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Za vznikem tohoto legendárního závodu stojí horolezec 
Libor Uher. Od té doby uplynulo patnáct let a B7 doznala 
velkých změn, získala na obrovské popularitě mezi profi 
i hobby sportovci. Maximální možný počet účastníků se 
ustálil na čísle 3000. Start v Třinci, cíl ve Frenštátě pod 
Radhoštěm. Extrémně náročný běh / chůze přes sedm 
hlavních Beskydských vrcholů 101, 6 kilometrů a 5600 
výškových metrů v časovém limitu 29 hodin. 

Libor Uher (*r. 1972) je prvním Čechem v historii, 
který vyšplhal na všechny čtyři nejvyšší hory pohoří 
Karakoram. Osmitisícovky Broad Peak, Gašerbrum I, 
Gašerbrum II a po Josefu Rakoncajovi teprve naším 
druhým horolezcem, který vylezl na K2. Závod 
Beskydská sedmička tak trochu s K2 souvisí. Trasa totiž 
dosahuje převýšení srovnatelné s výstupem právě na 
druhou nejvyšší horu světa. K2 nese název pyramidy 
v cíli, závodník na ni vystupuje po schodech. Každý 
schod s nápisem mu připomene kopce, údolí a emoce, 
kterými prošel od startu až do cíle.   

Letos jsem se na start postavila potřetí. Krátce po 
deváté večerní jsme se naposled pozdravili s kamarády, 
konečně se tady potkali i s Tomášem Čevorou – rodákem 
z Halenkovic. Všichni jsme si vzájemně popřáli zdárné 
dokončení závodu. Po proslovech a požehnání knězem, 
paní ve valašském kroji zazpí-vala státní hymnu.  

Z reproduktorů se rozezněl zrychlující se tlukot 
srdce, po něm nastal odpočet. Nervozita dosáhla vrcholu. 
Start!!!  

Had tří tisíc závodníků obkroužil ovál stadionu Stars 
a za svitu čelovek se vydal vzhůru do Beskydských hor. 

Beskydy jsem měla docela prochozené, dvě B7 
absolvovány. Tudíž jsem nepředvídané zá-ludnosti 
neočekávala. Jak hluboce jsem se spletla! Kvůli dlouho-
trvajícím vedrům a suchu byly první kopce ještě hodně 
rozehřáté, další se změnily v kamenitá sutoviska – 
nestabilní, kameny ujížděly pod nohama, dvakrát jsem se 
kvalitně rozplácla jen se šutry rozletěly. Vždy se našel 
někdo, kdo pomohl vstát nebo já pomohla jiným. Opět se 
potvrdil duch fair play mezi všemi.  

Díky příšernému horku jsem si připadala jak 
grilovaná zelenina v kombinaci s vejcem natvrdo a 
množství potu o objemu smaltovaného kýble jsem 
nevypotila ani při Covidu, každou chvíli s myšlenkami 
na ukončení závodu. Snesu déšť, mám ráda mlhu, nevadí 
mně chlad. Horko s teplotami nad 30 stupňů je jediným 
druhem počasí, které opravdu nezvládám. Takže moje 
psychika naopak klesala k bodu mrazu. Naštěstí jsem 
během stoupání na Kykulku narazila na kamarádku – 
vyčerpaná seděla u chodníku, nabírala síly. Po vzájemné 
morální podpoře jsme se obě zmátořily.  

Konečně jsem minula Malenovice a vyšplhala na 
Lysou horu. Na občerstvovačce v Ostravici po doplnění 
tekutin, výborném vývaru z kelímku a pár minutách 
odpočinku, jsem načerpala dostatek sil ke stoupání na 
Smrk. I když se jednalo o druhý nejvyšší vrchol, 
kupodivu se mi šlo celkem lehce. Následoval dese-
tikilometrový seběh na Čeladnou, další stoupání přes 
neoblíbený Čertův mlýn. V sedle Kněhyně jsem dohnala 
závodníka, který zrovna klel do čeho se znovu pustil, 
proč si musí pořád cosi dokazovat, že takové horko 
nepamatuje, má velkou chuť se na to vykašlat a na 
Pustevnách závod skončit. Jak se ukázalo měla jsem čest 
osobně poznat člověka který B7 pamatoval od samého 
vzniku a šel všech 15 ročníků. Později se k nám přidal 
ještě jeden klučina, všichni jsme měli podobné tempo, 
sem tam prohodili pár slov, což se ukázalo být pro nás 
všechny velmi prospěšné.  Zvedli jsme se psychicky i 
fyzicky, navíc se konečně začalo ochlazovat, takže jsme 
postupně hodně zrychlili. Kluci se ještě chvíli zdrželi na 
Pustevnách, dál jsem pokračovala sama. Na Radhošti 
jsem konečně doběhla jednu z větších skupin, což pro 
mne bylo další vzpruhou. Po seběhu na Pindulu a 
nějakými 95 kilometry v nohách následovalo stoupání na 
poslední všemi nenáviděný Velký Javorník. Je sice 
posledním kopcem, ale také má poslední krátké stoupání 
v takovém sklonu a terénu, že když si chcete odpočinout 
a zapíchnete trekové hole do svahu, padáte na záda nebo 
rovnou na hubu. A to fakt nechcete. Takže nezbývá než si 
čapnout nebo prostě stále jít. Zvolila jsem druhou 
možnost a přes sedlo vystoupala na vrchol Javorníku dál 
směrem k cíli ve Frenštátě pod Radhoštěm. 

Ikonická železná lávka, poslední kilometr, 500 
metrů, 300 metrů, kaštanová alej, zatáčka, kostková 
dlažba, burácející dav přihlížejících, poslední metry po 
červeném koberci. CÍL!!!!!! Po červeném koberci pádil 

Putování po horáchBESKYDSKÁ SEDMIČKA (B7)
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vstříc náš pejsek Rexík, v cíli uvítající výbor mých dcer, 
pěstní placák s kamarádem, závěrečné stoupání na K2, 
potřesení rukou, gratulace, medaile zavěšená na krk. 
Nelze popsat emoce, které se v těchto chvílích člověku 
honí v hlavě!!! Únava a vyčerpání mizí jako mávnutím 
kouzelného proutku, přichází euforie s pocity hrdosti, 
štěstí, radosti, derou se slzy do očí. 

Motto B7 zní – 101, 6 kilometrů, které ti změní 
život. Což po třech ročnících účasti můžu spolehlivě 
potvrdit. Nikdy jsem nesportovala, ve škole měla trojku z 
tělocviku, doma věčně zalezlá v knihách. Celý život bez 
pohybu. Hory jsem objevila relativně nedávno, vše 
změnil před třemi lety dárek v podobě registrace startu 
na B7. Na letošní start jsem šla s přáním úspěšného 
dokončení pokud možno v limitu a kdyby se zadařilo, 
loňský čas vylepšit o hodinu. Čas jsem nezlepšila, ale je 
mi to tzv. šumák. A víte proč? Loni byl 27:12, letos 
28:12:27, čas, který při přečtení pozpátku ukáže čas 
loňský. Na minutu stejný, jen o hodinu jiný. Zřejmě 
nikdy nebudu mega 
rychlík, spíš si tak nějak 
furt jedu to svoje. Ale 
t o h l e p r o s t ě 
nevymyslíte!!! Pořád 
říkám, že tyhle časy 
m n ě z a ř í d i l s á m 
Radegast!!! 

No a pro zajímavost 
– letos sice padl traťový 
rekord, ovšem zároveň 
přes osmset lidí závod 
n e d o k o n č i l o . A l e 
pozor!!! Respekt i před 
nimi. Každý, opravdu 
každý, kdo se postaví na 
start dře celý rok jako 
kůň, aby závod mohl 
zdárně absolvovat. A 
pokud z jakéhokoliv 
d ů v o d u p a k m u s í 
odstoupit, zaslouží si 
úctu. Další zajímavostí 
je malé startovní číslo, v 
němž se ukrývá čip, 
k t e r ý m ě ř í č a s y 

jednotlivých časových bran až po závěrečný čas v cíli. 
Při akreditaci před startem je od závodníků vybírána 
stokoruna jako záloha na čip. V cíli každý závodník malé 
startovní číslo s čipem odevzdá a na každém je, zda 
zálohu na něj bude požadovat zpět nebo onu stokorunu 
plus další libovolnou částku věnuje do kasičky na 
charitu. Ve finále to letos vypadalo tak, že závodníci na 
charitu do sbírky Každý metr pomáhá přispěli rekordní 
částkou 384 000 korun. 

Závěrem bych chtěla poděkovat rodině, kamarádům, 
známým a všem Halenkovjákům za podporu, spoustu 
povzbuzujících zpráv. Na všech závodech podávám 
maximum čeho můžu, nejednám zbrkle, snažím se 
Halenkovice reprezentovat jak nejlépe umím, snažím se s 
úctou a pokorou k lidem a horám vždy v pořádku dorazit 
do cíle. A slibuji, že pokud se mně zadaří registrace B7 i 
příští rok, nebude tomu jinak. 

Karla Rozsypalová
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Letošní léto bylo díky počasí náročné na zásahy. Horké a 
slunečné počasí bylo často vystřídáno prudkými dešti a 
větrem. Odstraňovali jsme spadlé stromy na Kudlovské 
dolině, na Bábolné, na Zemanové, také v Zádřinové.  

Přívalové deště zapříčinily také zatopenou kanalizaci 
a příjezd u nákladní rampy u marketu ve Zlíně 
Malenovicích, kde jsme také zasahovali. K vyčerpání 
bylo použité plovoucí čerpadlo, elektrická kalovka a 
následně kvůli stále přitékající vodě i automobil CAS. 
Stejný den jsme byli zavoláni k čerpání vody do 
Napajedel. Zaplavená kanalizace, zaplavený areál firmy 
ve výši 1 metr. Plovoucí čerpadlo opět v akci. 

Velmi teplé počasí zapříčinily také větší počet zásahů 
u bodavého hmyzu, resp. při odstraňování hnízd sršní a 
vos, které ohrožovaly zdraví a majetek osob. Rekordní 
bylo obří sršní hnízdo ve zdi domu. Ale objevily se také 
v dutinách stromů, ovšem blízko chodníků a např. 
kostela.  

V červenci jsme přijali pozvání na oslavy 130 let 
založení sboru dobrovolných hasičů v Oldřichovicích. 
Aktivně jsme se podíleli na odpoledním programu, kde 
byly různé ukázky staré i moderní techniky. Naše 
jednotka zde vystavovala techniku RZA a CAS 30. 
Předvedli jsme také ukázku zásahu při vyproštění 
zavalené osoby z následným transportem.  

Největší práce na nás ovšem čekala v září při 
záplavách. Podrobně se o vodě v obci píše na začátku 
zpravodaje. Chystání pytlů s pískem, monitoring, 
odstraňování překážek na tocích v obci. V kotelně ZŠ 
Halenkovice bylo v pondělí po povodních cca 40 cm 
vody. K čerpání vody bylo použito kalové a plovoucí 
čerpadlo. Také se odklízelo bahno na cestách a 
parkovištích v obci. 

HASIČI Zásahy hasičů v letních měsících

Text: zpracovala podle FB SDH Halenkovice Iveta Hladilová, foto hasiči
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Dne 2. srpna nás navždy opustil bratr  
p. František Gabrhelík.  

Zemřel po těžké nemoci ve věku nedožitých 83 let.  

Pan František byl dlouholetým členem našeho sboru. Působil v něm od 
roku 1963. V aktivní době vykonával funkci strojníka a byl velmi 

aktivním členem. S bratrem Františkem Gabrhelíkem jsme se rozloučili 
ve středu 7. srpna 2024 v kostele sv. Josefa v Halenkovicích.  

Čest jeho památce a upřímnou soustrast rodině.

První víkend v srpnu (2. - 4. 8. 2024) se konal v duchu 
tradiční víkendovky na "Větřáku". Letos proběhl pátý 
ročník. V pátek odpoledne se děti sjížděly plné očekávání 
a nadšení z nových dobrodružství. Rok od roku nás 
přibývá, proto letos jsme řešili ubytování i ve stanech. Po 
zabydlení byly děti seznámeny s programem akce pod 
názvem "O přežití v přírodě" a letošní maskoti byli 
strašidýlka z Nové Dědiny. Děti se rozdělily do dvou 
týmů a každý tým dostal táborové peníze, za které si pak 
nakoupily odměny v táborovém obchůdku. Proběhla 
příprava na sobotní stezku na Novou Dědinu. Poté byly 
děti obdarovány tričky Hasiči Halenkovice s vlastními 
jmény. Večer nám připravily naše tři šikovné holky 
koktejl párty. 

V sobotu po snídani jsme vyrazili na zmíněnou 
naučnou stezku na Novou Dědinu, na které byly 
připraveny stanoviště s úkoly, které musel každý z týmů 
splnit a nasbírat body. Cestou nazpět si děti sbíraly v lese 
různé přírodniny a pak je na chatě čekal úkol si vytvořit 

MLADÍ HASIČI
za každý tým svého maskota v podobě strašidla. Po 
návratu na chatu byl oběd, volná zábava a pak výroba 
maskotů. Odpoledne proběhlo pasování nových členů 
do řad mladých hasičů a pak jsme se s napětím 
připravovali na stezku odvahy. Děti byly šikovné a sami 
sobě dokázaly kus odvahy. Na konci stezky získaly 
strašidelný poklad. 

V neděli po snídani proběhl úklid, vyhodnocení 
soutěže. Všechny týmy splnily své úkoly na jedničku. 
Šlo nám hlavně o soutěživost, stmelení a fér hru. Za 
odměnu si oba týmy bouchly šampaňské a pak si 
rozdělily poklad. Po obědě jsme vyhlíželi rodiče. 
Někteří  to oplakaly, že už musí domů, ale slíbili jsme 
si: za rok opět na "Větřáku". 

Děkuji moc dětem, rodičům a všem, co se podíleli 
na uskutečnění této akce, bez Vás všech by to nebyl tak 
super víkend. 

Jarmila Režná
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Třináct dětských týmů se zúčastnilo turnaje přípravek, 
který se každoročně na halenkovickém hřišti koná na 
sklonku léta. Letošní ročník vyšel na sobotu 31. srpna. 

Příprava turnaje probíhala už několik týdnů předem a  
staral se o ni zejména pan Richard Vašíček. Počasí bylo 
prázdninové. Slunce a horko vyhánělo početný doprovod 
dětí do stínu stromů kolem hrací plochy, plno bylo i pod 
pergolou Hospůdky na hřišti. Kolem poledne trochu 
zazlobil vítr, který si pohrával s altány rozmístěnými u 
hřišť. V přestávkách mezi zápasy děti využívaly jednu 
tréninkovou plochu, umělku u školy a také dětské hřiště 
u hospůdky. 

K převlékání a jako zázemí jednotlivým družstvům, 
sloužily šatny TJ Halenkovice a také šatny a sál 
tělocvičny ZŠ Halenkovice. Drobnou komplikací, se 
kterou se týmy musely letos poprat, byla situace s 
parkováním. To bylo ztíženo probíhající rekonstrukcí 
cesty z Pláňav na Dolní Konec. I zde se nakonec vše 
podařilo zvládnout bez vážnějších problémů. 

Pro turnajové zápasy byly připravena tři hřiště. Na 
jednom se odehrávaly souboje mladších přípravek, které 
se hrály systémem "každý s každým". Osm týmů starších 
přípravek bylo losem rozděleno do dvou skupin po 
čtyřech, které hrály na dvou hracích plochách. Jejich 
parametry odpovídaly této věkové kategorii. Pořadí ze 
skupin potom určilo soupeře pro vyřazovací část turnaje. 

Úvodní hvizd turnaje na všech třech hracích 
plochách zazněl v 9 hodin. Začal tak maraton zápasů, 
které přinášely spoustu emocí, pěkných fotbalových akcí, 
gólů a radosti z pohybu. Zde je třeba vzpomenout nejen 
výkony malých fotbalistek a fotbalistů, ale také 
rozhodčích a zapisovatelů, kteří se nezastavili do konce 
turnaje. Poděkování si tak zaslouží Roman a Richard 
(ml.) Vašíčkovi, Štěpán Abrahám, Dominik Polášek a 
Roman Janeček. Několik utkání odsoudcoval i šéf 
turnaje, pan Richard Vašíček st. Ten měl ale v prvé řadě 
na starost organizaci zápasů a sběr výsledků. Moderování 
a přípravu cen, které obdrželo úplně každé mužstvo, 
obstaral předseda TJ, pan Radek Kedruš. Vedoucími 
halenkovických přípravek byli pánové Radek Šurmánek 
a Jiří Sudolský. Ti se také podíleli na přípravě areálu. 

Když už jsme u cen a trofejí, je třeba zmínit 
subjekty, které konání turnaje podpořily a bez 
nichž by se taková akce nedala připravit. 
Děkujeme proto Obci Halenkovice, ZŠ 
Halenkovice, SRPŠ Halenkovice a firmě M 
Trade. Organizátorem turnaje byla TJ 
Halenkovice a OFS Zlín. 

Díky startovnému a podpoře sponzorů bylo 
možné pro všechny malé fotbalistky a fotbalisty 
připravit občerstvení v podobě svačinky a 
nápoje. Doprovod dětí, rodiče a fanoušci pak 
využívali nabídky Hospůdky na hřišti. 

Turnaj se postupně propracoval až k 
vyhlášení výsledků. To proběhlo pro každou z 
kategorií zvlášť. Nechyběly poháry, medaile a 
taky tašky s dobrotami. Po nezbytném 

fotografování a převzetí trofejí přišly oslavy se 
spoluhráči a dělení odměn. To ale netrvalo dlouho. Areál 
hřiště se po slavnostním ceremoniálu vyprázdnil během 
půl hodiny. 

Na organizátory čekal ještě úklid. Ve čtyři odpoledne 
bylo hotovo a Letní turnaj přípravek 2024 se stal jenom 
vzpomínkou. 

Pořadí turnaje v kategorii mladší přípravky: 

1. SK Baťov 
2. TJ FS Napajedla 

3. TJ Sokol Kněžpole 
4. TJ Halenkovice 

5. FC Zlín 
Nejlepší brankař – Šimon Plšek, TJ Halenkovice 
Nejlepší střelec – Artur Smyček, TJ FS Napajedla 

Pořadí turnaje v kategorii starší přípravky: 

1. SK Zlín 
2. TJ Halenkovice 

3. SK Baťov,  
4. TJ Sokol Kněžpole 

5. FC Žlutava 
6. FC Zlín 

7. TJ FS Napajedla 
8. S. K. Tlumačov 

Nejlepší brankař – Jan Duba, SK Baťov 
Nejlepší střelec – David Švachula, SK Zlín 

RJ

FOTBAL Letní fotbalový turnaj přípravek 2024
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V sobotu 7. 9. 2024 se na hřištích za školou uskutečnil 
21. ročník tradičního halenkovického turnaje trojic v 
nohejbale, letos s hlavním sponzorem v názvu, Cemix 
cup 2024. 

Ve sportovním areálu jsme se sešli již v 7:30, aby se 
vše stihlo připravit a v 9 hodin mohl turnaj odstartovat. 
Počasí bylo naštěstí skvělé a všech 12 zúčastněných 
týmů se mohlo při hře pěkně opalovat krásným 
zářijovým sluníčkem. Lze konstatovat, že každý další 
ročník turnaje je hodnotnější a vyrovnanější co se týká 
kvality týmů. Letos, si troufnu říci, že to byl z hlediska 
kvality asi nejlépe obsazený turnaj v historii. 

Týmy se tradičně rozdělily do 2 skupin a posléze 
postupovaly i všichni do play-off. Od 9 do 14 hod. 
probíhaly urputné boje ve skupině a od 14 do17 hod. pak 
následovaly boje v play off.  

Pití i jídlo bylo zdarma, jak pro hráče, tak pro 
příchozí fanoušky, a to díky našim skvělým sponzorům. 
Bez nich by akci takovéhoto formátu nebylo možné 
uskutečnit. Turnaje se zúčastnilo 50 hráčů a neméně tolik 
fanoušků bylo i kolem hřiště a pod stany u občerstvení. 

Po tvrdých bojích bylo nakonec konečné pořadí 
následovné: 
1. Čupakabra - kluci, hrající za Zlín krajský přebor, 
letos potvrdili roli jednoho z favoritů turnaje a po zásluze 
jej také vyhráli. Měli super poskládaný tým s výbornou 
kvalitou na všech postech 
2. Trpěliví rybáři - 2. místo bral skvělý tým z Míkovic, 
ve kterém řádil na síti jako černá ruka nejlepší smečař 
turnaje, Martin Řezníček, kvalitně podporovaný svými 
zadáky. Skvělý výkon a po zásluze stříbro! 
3. Švédská trojka - jedni z velkých favoritů nakonec 
brali bronz - kvalita Ladi Bršlici na síti byla prostě 
obrovská a v důležitých momentech platila skoro na 
všechny. Vzadu výborně sekundovali Taušík a Švéd ze 
Žlutav - krásné 3. místo. 
4. Zubři - na bramboře se umístil nejlepší halenkovický 
tým, letos poskládaný tak, aby bojoval o nejvyšší mety a 
4. místo je jen důkazem toho, jakou kvalitu turnaj letos 
měl. Tým ve složení Huťan na saku a vzadu Honza 
Dudešek a Domino Polášek by mohl bojovat na většině 
turnajů o mety nejvyšší. Ale jelikož jsme dobrá firma, tak 
i za 4. flek dostali kluci na památku pohár. 
5. Mladí a krásní - tým poskládaný z Peti Vičánka na 
saku a vzadu Hráďa a Marťa Menšík, tak nějak odkopal 
povinné, ale nepřidal nic navíc. Proto bere „až“ 5. flek. 
Na víc to prostě v této konkurenci nestačilo. 
6. Cemix team - pod názvem hlavního sponzora bojoval 
a stál na vynikajícím síťaři, který prokázal, že má v noze 
dynamit. Vzadu bojoval Pavel Furst a Jirka paťorka 
Doležalík a vybojovali pěkné 6. místo. 
7. Veteráni - na 7. fleku skončili kluci z Otrokovic - 
Baťova, kteří ukázali, že stále umí hrát nohejbal na 
vysoké úrovni a i s přibývajícím věkem se s nimi musí 
stále počítat. 
8. NAPA - na 8. fleku to nakonec zapíchli kluci z 
Napajedel, kteří hráli celý turnaj srdcem a dali do toho 
vše jak na hřišti, tak v bufetu 

9. Komáři - na 9. místo se tentokrát propíchali komáři z 
Komárova, u kterých člověk nikdy neví, co jsou schopní 
předvést a kde jsou jejich hranice.  Skladačka na síti jako 
vždy skvělý a kluci vzadu taky makali, jak nejlíp to šlo, 
ale letos to prostě bylo našvihané a kluci berou 9. flek 
10. Gargamel - rodinný tým Zimčíků z Otrokovic 
vybojoval 10. místo a ukázal sílu rodiny i se stále mladou 
a krásnou maminkou v týmu 
11. Holešov - tradiční sestava kamarádů z Holešova 
nezklamala jak na hřišti, tak v bufíku. Kluci na obou 
frontách dělali, co to šlo a berou pro ně krásné 11. místo 
12. Haleny boys - na 12. místě nakonec skončili naši 
kluci Mara Abrahám, Radek Švec a Kamil Kocián, který 
se ale velmi brzy zranil po akrobatických kreacích na síti. 
Neuvědomil si, že není Jean-Claude van Damme a udělal 
si něco s nohou, musel proto předčasně ukončit působení 
na hřišti. O to větší fičák posléze rozjel v bufíku. Místo 
Kakamilky posléze alternoval zejména Domino, za což si 
vysloužil ocenění železný Zekon turnaje! 

Na závěr bych chtěl obzvláště poděkovat našim 
skvělým sponzorům, díky nímž se turnaj každoročně 
může konat a snese vždy velmi náročná měřítka ve 
všech směrech! 

Díky hlavním sponzorům: Obec Halenkovice, TJ 
Halenkovice, SRPŠ Halenkovice, firma Cemix. Také 
bych chtěl moc poděkovat skvělému fotografovi Dušanu 
Chludovi, díky němu máme nádhernou kolekci fotek ke 
stažení ve fotogalerii rajče. 

A v neposlední řadě patří velký dík vedení základní 
školy za umožnění odehrání turnaje na školním hřišti a 
využití školních šaten a sprch. Stejně tak TJ za zapůjčení 
párty stanů a obci Halenkovice za poskytnutí setů na 
sezení. DÍKY MOC VŠEM! BEZ VÁS BY TO NEŠLO! 

Honza 

 Hradílek 

foto: 

 Dušan Chlud 

Nohejbalový turnaj trojic "Cemix cup 2024"
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V sobotu 24. srpna 2024 proběhl na myslivecké chatě 
Větřák tradiční Myslivecký den. Letos přinesl pár 
drobných novinek. Proběhly ukázky mysliveckého 
troubení na lesní roh ze sousedního spolku Žlutava. K 
dobré náladě nám zazpívali chlapi z folklórního spolku 
Chlapčiska ze Spytihněvi, tímto jim děkujeme. Pro děti 
byl nachystán skákací hrad, který byl po celé odpoledne 
plně vytížen. 

Sobota se nesla v přátelském duchu. Počasí se na nás 
usmálo, proto akce proběhla venku na zahradě chaty. 
Návštěvníků bylo hodně, což nás těší. Proto jsme 
připravili nejen stánek s limonádou a pivem, ale také 
zvěřinové laskominy v podobě škvarků, sekané,  paštiky,       
srnčího a kančího výborného guláše.  

Rád bych poděkoval za příjemně strávené odpoledne 
všem návštěvníkům, kteří za myslivci zaskočili. 
Manželkám za pomoc při přípravě, obsluhu bufetu a 
pochopení za čas strávený myslivostí... 

Lovu Zdar!  
Za MS Podlesí Halenkovice 

Martin Jančík 

MYSLIVCI

Nejkrásnější vycházky do přírody jsem prožíval v období 
srnčí říje. Chodil jsem většinou do honitby sám, bylo to 
na vrcholu léta a bylo vidět nejvíce srnců, které jsem v 
průběhu roku neviděl nebo neobeznal. Chodilo se jen v 

košili, lehké obuvi a často se zapomnělo i na nezbytný 
myslivecký klobouk. Ta absolutní pohoda lákala na 
posedu k přemýšlení o životě, tak nějak z pohledu 
filozoficko-meditačního. Vůbec nešlo o chuť střílet a 
lovit, ale pouze hledat toho vyvoleného, někdy trochu i 
vysněného srnce.  

Vyhledával jsem toho svého srnečka na nejhezčích 
místech honitby, a to byly dvě lokality; Zelená cesta a 
Kržle. Od Zelené cesty je moc pěkný výhled na okraj 
lesního komplexu Chřibů až na Hradskou cestu a pod ní 
na Kržle. Právě Kržle mě nejvíce přitahovaly pro svou 
bohatou historií a tím i určitou tajemností, protože byly 
osídleny původními pasekářskými usedlostmi. To 
souviselo s nuceným osídlením rebelujících Valachů 
v roce 1644 do nehostinných divokých Chřibů, pro 
panstvo hospodářsky nevyužitých. Součástí trestu bylo, 
že chalupy nesměly být vedle sebe jako v běžných 
vesnicích, ale v určených vzdálenostech jedné od druhé. 
To mělo zamezovat jejich vzájemnému srocování, 

Posezení s myslivci

15.10. Sv. Terezie - konec je jelení říje 
23.10. Na Jana Kapistrána za oráčem běhá vrána. 

Teplý říjen - studený listopad.  
Teplý říjen - studený únor.  

Bouřka v říjnu, třebas malá, sotva na to zima stálá.  
Co v říjnu zimy přibude, v lednu jí opět ubude.  

V říjnu mráz a větry - leden, únor teplý.  
Když dlouho listí nespadne, tuhá zima se přikrade. 
V říjnu hodně žaludů a bukvic oznamuje zimy víc. 

Půlnoční sekáč

Ilustrační foto
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protože mimo jiné vyznávali náboženství českobratrské. 
Nuceně pracovali jako uhlíři a museli dodávat svému 
pánu hraběti Rottalovi určené dodávky dřevěného uhlí, 
později i různé produkty ze svých políček. Nebylo divu, 
že pak začali z těžké roboty a bídy zbojničit a pytlačit. 
Bylo by to dlouhé vyprávění o celé této historii. Já jsem 
tam cítil už jen toho „genia loci“, proto jsem si toto místo 
tak oblíbil.  

Když jsem v roce 1964 zde nastoupil do Jednotného 
zemědělského družstva a Mysliveckého sdružení, tak 
jsem měl možnost poznat blíže zdejší obyvatele a zdejší 
krajinu. Dnes už zde původní obyvatelé nežijí a chalupy 
koupili lidé z měst. Zmodernizované chalupy jsou 
s velkými oplocenými zahradami a nechybí ani cedule 
s nápisy „Soukromý pozemek“…  

Raději se vrátíme vzpomínkami do šedesátých let.                                                                              
Den po svaté Anně vrcholila srnčí říje. Prošel jsem 
hodinovou „šoulačkou“ od pomníčku zabitého myslivce 
Mrazíka na Kržle okrajem bukových porostů, a  usedl na 
dost necitlivě opřený posed, na určitě tak stoletou hrušku. 
Místo mně doporučil bývalý myslivec, starousedlík 
strýček Polišenský; prý „ten žebř je tam už od nepaměti,  
je mockrát vyměněný, tam sme chodili pytlačit, ešče dyž 
to bylo pánské... Dodnes je toto místo předmětem svárů 
se sousední honitbou. Odsud z levé strany je pěkný 
výhled do kraje, přes louku a z pravé strany na 
Halenkovice. Do úplného setmění jsem viděl a dobře 
obeznal pět srnců, z toho tři se proháněli za srnami, na 
ulovení se nehodil žádný. Dva byli vysoce nadějní ročci 
a ti tři kapitální byli tří až čtyř letí, vysoce chovní. Seděl 
jsem tam v tichém přemýšlení o tom, co se  asi všechno 
událo kolem této stařičké hrušky. Ztratil jsem úplně  
pojem o čase, až mě najednou měsíc v úplňku upozornil, 

že je dost pozdě. Měsíc v  úplňku tak jasně svítil, že jsem 
na hodinkách viděl, že se blíží půlnoc. Slezl jsem z 
posedu a chodníkem tiše kráčel směrem k silnici. 

Už jsem v noci v lese slyšel ledajaké zvuky a viděl 
různé zjevy, ale toto bylo opravdu zvláštní. Něco jako 
pláč a nářek člověka a do toho rytmický svist jako 
kosení. Měsíc tak intenzivně svítil, tak jsem zrakem 
pátral, co to může být? Tak asi na čtyřicet kroků po levé 
straně chodníku od lesa jsem uviděl sehnutého člověka 
sekajícího trávu; v tuto dobu a ten nářek? Po pravé straně 
chodníku byl křovinatý plášť lesa, tak jsem musel kolem 
něho projít a nějak se projevit, aby se mě nelekl. Nevím 
jak mě to napadlo,že jsem pronesl obvyklé pozdravení 
„Pomož pánbu." Muž menší postavy se narovnal ze 
shrbení nad kosou, přestal naříkat a po menší pomlce 
odpověděl: „Dejžto pánbu."  Od vidění jsme se znali, byl 
to pasekář z blízkého domku a začal se ospravedlňovat, 
proč seče tak pozdě v noci trávu: „Umřela mně žena, 
dnes měla chudinka v dědině pohřeb, já sem sa z něho až 
za tmy vrátíl do práznéj chalupy a čuju mečat kozenku. 
Já sem na  ňu v tom všeckém zapomněl a tři dni byla bez 
žrádla a pití, tak sem jí dál vody a včil jí seču trávu. Vás 
znám, vy ste tu nový, chodíte kolem našého, aj moja vás 
znala, ona dlúho maródila nemohla chodit ani ven, enom 
sa z okna dívala. Chodily ju až pod okno naštěvovat 
srnečky, takovú z nich měla radosť, ani odehnat sem jich 
nemohl a oni potom okúsali všecky šípkové růže...", 
najednou přestal s vyprávěním, sehnul se a začal znovu 
sekat a tiše naříkat.rRozloučil jsem se šeptem se slovy „S 
pánem Bohem...", ale on už mě nevnímal, a tak jsem 
v tichosti  odešel…  

František Libosvár 
povídka z připravované knihy "Obyčejní lidé"  

Z Halenkovic do dalekého 
Kazachstánu
Ve druhé polovině osmdesátých let minulého století 
došlo v Kazachstánu k velkému zemětřesení. Pomoc 
postiženým přicházela z celého světa. Vedení JDZ AK 
Slušovice rozhodlo též o pomoci – poslat do 
Kazachstánu 120 mobilních buněk. 

V té době vyráběla přidružená výroba na 
halenkovické Dolině 10-12 buněk denně. Na železnici 
byly náklaďáky převezena celá várka buněk. Na každý 
vagon byly řádně připevněny a hurá na cestu.  

Několikatýdenní pouť za doprovodu pracovní 
skupiny družstevníků začala, a to pod vedením dr. 
Jaroslava Bartoška, CSc., osobní poradce předsedy F. 
Čuby. Pan profesor Bartošek hovořil několika jazyky, 
včetně perfektní ruštiny. Strastiplná cesta plná překážek a 
nekompetentních rozhodnutí sovětských úřadů i 
nečekaných událostí dávala všem řádně zabrat. 

Když souprava dorazila na hranice socialistického 
Kazachstánu byl k zabezpečení vlaku přidělen doprovod 
několika ozbrojených vojáků. Vlak jel pustou stepí, 
náhorními plošinami a pastvinami. Za celý den neuviděli 
človíčka, za to v noci zněla střelba a vlak musel 
několikrát zastavit. Před ozbrojenými jezdci na koních se 
zamykali do vagonů nejen Slušovičtí, ale i vojáci. Šlo o 
život! Proto se Slušovičtí rozhodli v cestě nepokračovat. 
Jelo se domů. 

Podle později zjištěných informací přijel vlak do 
cílové stanice jen s polovinou obytných buněk. Druhá 
půlka byla po nocích rozkradena čipernými domorodci a 
slouží tam možná až dodnes. (Sepsáno podle vyprávění 
účastníků.) 

Vratislav Příkazský, Zlín  

OKÉNKEM DO DĚDINY
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V srpnu žáky vždy čeká prázdninový kvalifikační městský biatlonový závod 
ve Vsetíně a ten se uskutečnil v sobotu 3. srpna 2024.  

Sprint se skupinovým startem se vydařil a vybojovali jsme zlatou a dvě 
stříbrné medaile, které sportovcům předal starosta města.  

Výsledky:  
W0 - Jindřiška Mlčková - 7. místo 
W11 - Sonička Mlčková - 5. místo 
W13 - Zuzka Železníková - 2. místo 
M14 - Vítek Kaňa - 8. místo 
M14 - Libor Železník - 2. místo 
W15 - Elča Kaňová - 5. místo 
M15 - Mirek Vavruša - 1. místo 

Poslední letošní kvalifikační regionální závod uspořádal 
Biatlonový klub z Rožnova pod Radhoštěm v sobotu 10.  srpna 
2024 a řádně prověřil dvojzávodem fyzickou průpravu závodníků.  

V dopoledních hodinách se běžel sprint a své první vítězství si 
zasloužil Timon Broňa Chytil. Zlatou medaili si ze závodu odnesli 
i Samča Petrášová a Mirek Vavruša. 

V odpoledním tropickém počasí se startovalo ve skupinovém 
sprintu a vítězství z dopoledne zopakovala Samča i Mirek a 
doplnil je ještě Libča Železník, který dopoledne nestartoval.  

Výsledky sprint/sprint se skup. startem: 
M11 - Timon Broňa Chytil - 1. místo/4. místo 
W13 - Samča Petrášová - 1. místo/1. místo 
W13 - Zuzka Železníková - 4. místo/5. místo 
M14 - Libča Železník - nestartoval/1. místo 
M15 - Mirek Vavruša - 1. místo/1. místo

BIATLON Kvalifikační závod žactva Vsetín 

Kvalifikační závod žactva Rožnov pod Radhoštěm

Český pohár dorostenci Jablonec nad Nisou
Halenkovičtí dorostenci drtí konkurenty, a to prokázali na dalším, již třetím Českém poháru v letním biatlonu, který se 
konal o víkendu 17. - 18. srpna 2024 v Jablonci nad Nisou.  

Výborné formě našich sportovců přispívá i společný trénink s ostatními biatlonisty ze Zlínského kraje vrámci 
Biatlonové akademie pod vedením zkušené trenérky 
Natálie Jurčové.  
Výborně se dařilo Jirkovi Flašarovi, soutěžícímu v 
kategorii M17, v dlouhém Vytrvalostním závodě v sobotu 
bral 2. místo a v nedělním Sprintu zvítězil. Ondra Slováček 
sice v sobotu vybojoval skvělou 5. příčku, ale na druhý den 
bral cenný kov v podobě bronzu. Ondra závodí v nejmladší 
kategorii M16. Nejstarší v juniorech soutěžící biatlonista 
Ríša Vašíček, bojoval v TOP 10 a umístil se na 7. místě v 
sobotním a na 8. místě v nedělním závodě.   
     
Výsledky Vytrvalostní závod/Sprint:  
Jirka Flašar - 2. místo/1. místo 
Ondra Slováček - 5. místo/3. místo 
Ríša Vašíček - 7. místo/8. místo   

Zuzka Železníková

Timon Broňa Chytil  (vlevo)

Jirka Flašar a Ondra Slováček
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Víkend 21. - 22. září 2024 hostili Mistrovství ČR žactva v letním biatlonu v 
Jilemnici a dařilo se opět Libčovi Železníkovi, který po oba dva dny 
vybojoval bronzovou medaili.  

Výsledky sprint/hromadný závod: 
Sonička Mlčková - W11 - 13. místo/13. místo 
Zuzka Železníková - W13 - 5. místo/14. místo 
Samča Petrášová - W13 - 30. místo/24. místo 
Libor Železník - M14 - 3. místo/3. místo 
Vítek Kaňa - M14 - 37. místo/35. místo 
Mirek Vavruša - M15 - 8. místo/15. místo 
Bětka Palúchová - W15 - 29. místo/24. místo 
Elen Kaňová - W15 - 24. místo/34. místo 

Na Mistrovství ČR v letním biatlonu o víkendu 28. - 29. září 
2024 se dařilo Jirkovi Flašarovi. Získal titul Mistra ČR ve 
sprintu v sobotním závodě a doplnil ještě dvě stříbrné 
medaile z dalších závodů. Tím zvítězil i v celkovém 
hodnocení celé sezony.  

Dařilo se i Štěpánu Pallovi, ten získal bronz v supersprintu 
a v nedělním hromadném závodě vybojoval bronz i Ondra 
Slováček.  

Výsledky sprint/supersprint/hromadný závod: 
M16 - Ondra Slováček - 10. místo/17. místo/3. místo 
M17 - Jirka Flašar - 1. místo/2. místo/2. místo 
W17 - Monča Železníková - 8. místo/16. místo/9. místo 
M19 - Ondra Hubáček - 22. místo/28. místo/18. místo 
M19 - Štěpán Palla - 17. místo/3. místo/16. místo 
junioři - Ríša Vašíček - 10. místo/11. místo/11. místo

Mistrovství ČR žactva Jilemnice

Mistrovství ČR dorostenců Letohrad 

Bětka Palúchová

Štěpán Palla

Biatlon Halenkovice biatlon.halenkovice

Texty a foto: Lukáš Vavruša

Jirka Flašar Samča Petrášová Ríša Vašíček
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Vážení čtenáři, 
v minulém díle jsme se přesunuli na přelom 19. a 20. 
století. V té době byly Halenkovice z administrativního 
hlediska začleněny pod Uherskohradišťský kraj i 
politický okres a napajedelský soudní okres. Počet 
obyvatel byl v té době jen o velmi málo menší, než je 
dnes (1950); počet domů v obci byl ovšem poloviční. 
V letech 1901–1902 byly vybudovány do Halenkovic 
první zpevněné cesty. Napřed z Napajedel přes Pláňavy 
na Kopec a Dolní Konec, kde později byly napojeny také 
části Zádřínové a Katernice. V roce 1904 byla 
vybudována zpevněná cesta ze Spytihněvi přes Dvůr na 
Dolinu. Během 1. světové války (1914–1918) byly 
nakonec propojeny Dolina a Pláňavy cestou přes 
Kašpary, čímž byly Halenkovice v zásadě zpřístupněny. 
Situaci zobrazuje speciální mapa z roku 1925, která byla 
vytvořena po vzniku Československa reambulací mapy 
III. vojenského mapování, viz obr. č. 1. 

Jak už bylo v minulém díle řečeno, mapy III. 
vojenského mapování vznikly v roce 1876 za Rakouska-
Uherska a byly používány až do roku 1957 (ČSSR). 
Během té doby se zde několikrát změnil státní režim i 

používaný úřední jazyk. Postupně docházelo také 
k rozvoji obcí a měst, dopravní infrastruktury i změně ve 
využívání krajiny. Tohle všechno bylo řešeno v rámci tzv 
reambulací (aktualizací) původní mapy, takže ji dnes 
můžeme najít v mnoha vydáních česky i německy. 
V období první československé republiky (1918–1938) 
neměl stát ještě dostatečnou sílu na to, aby si vytvořil 
nové komplexní mapové dílo (mimo katastrální mapy).  

Po vzniku Československa byl v roce 1919 vydán 
zákon o pozemkové reformě, který rozhodl o záboru 
pozemkového majetku nad 150 ha zemědělské půdy. 
V Halenkovicích bylo v rámci reformy rozděleno celkem 
34 žadatelům více než 28 ha zemědělské půdy 
z panských pozemků hraběnky Baltazzi v Napajedlích. 
Cena pozemku byla 5 000 Kč za hektar. V roce 1930, 
kdy měli Halenkovice asi 2020 obyvatel a 454 domů, 
byla vybudována cesta z Doliny přes Kátliny do hor; na 
Tabarky byla prodloužena až v roce 1951. Stav cestní sítě 
k roku 1927 je vidět na turistické mapě Chřibů, viz obr. 
č. 2. 

Elektrifikace obce proběhla až po 2 světové válce ve 
třech etapách v letech 1945–1948 jako jedna 

Halenkovice na starých mapách – 4. část 

Obr. č. 1: výřez speciální mapy III. vojenského mapování v měřítku 1: 75 000 (vydáno 1925)
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z posledních obcí na Zlínsku. 
Pouliční osvětlení bylo zrea-
lizováno v roce 1947. V roce 
1948 odstartovala rovněž 
výstavba kanalizace, která se 
ovšem natáhla do velmi 
d louhého období a t rvá 
prakticky dodnes. Obdobné je 
to také s vodovodem, jehož 
budování začalo v roce 1955 
na Pláňavách. Další etapa 
v roce 1961 propojila Pláňavy 
přes Kopec na Dolní Konec a 
v roce 1967 se posí l i lo 
připojení vodovodu k Základní 
škole. Dokončení vodovodu 
v obci ve svém důsledku trvá 
rovněž až do dnešní doby. 

Halenkovice byly po 
2. světové válce převážně 
zemědělskou vesnicí, kde se 
hospodařilo na rozdíl od 
dnešní doby prakticky všude, 
kde to jen bylo možné. Obyva-
telstvo stále ještě většinově 
fungovalo na vlastním sebe-
zásobení domácími produkty a 
po půdě byl „hlad“. Políčka a 
záhumenky byly rozdrobené na 
velmi malé dílky (tzv. řeme-
nové parcely), vzniklé dlouho-
dobým vývojem vlastnické 
držby pozemků. Lid musel být 

Obr. č. 2: výřez z 1. vydání turistické mapy Chřibů (vydáno 1927)

Obr. č. 3: letecké snímkování (roky 1950, 1953)
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Abychom dovyprávěli také paralelní příběh o 
mapách, nové československé mapové dílo vzniklo až po 
roce 1952. Jedná se o velmi kvalitní topografické mapy v 
systému Topo S-1952 v měřítku 1 : 25 000, na kterých 
spolupracovaly vojenské i civilní složky. Mapování 
proběhlo po vzniku Varšavské smlouvy pod „sovětským 
dohledem“v letech 1952 až 1957 a v mnoha místech je 
tak naposledy zakreslena krajina před likvidačními 
zásahy socialistického režimu. Mapy Topo S-1952 se 
dočkaly několika vydání, viz obr. č. 4. Po roce 1950 
vzniká také nová mapa většího měřítka – tzv. státní mapa 
(SM) a z ní odvozená státní mapa (SMO) v měřítku 1 : 5 
000, jejichž obnova trvá v 10letých cyklech až do 
současnosti. Nakonec, v roce 1969 vzniká nové 
topografické dílo – tzv. základní mapa středního měřítka, 
která se jako standardní státní mapové dílo používá a 
udržuje dodnes. Z ní jsou odvozené např. mapy KČT 
nebo mapy na portále Mapy.cz. 

V příští a poslední části se budeme věnovat lesnictví 
a lesnickým mapám. 

Robert Hruban

na naše dnešní poměry značně pracovitý, když dokázal 
udržovat svá políčka, dosažitelná v podstatě pouze pěšky 
nebo povozem. Tento stav zachycuje letecké snímkování 
z let 1950–1953, viz obr. č. 3. Významný rozdíl ve 
využití krajiny je vidět zejména uvnitř dědiny, ve 
Zlámanci a v Jamách, kde se dnes už nehospodaří a 
pozemky zde leží z většiny ladem. 

V roce 1952, a opakovaně v roce 1958 vzniká 
v Halenkovicích jednotné zemědělské družstvo, které 
spouští proces jednotného provedení hospodářsko-
technických úprav půdy. Díky „kolektivizaci země-
dělství“ dochází v Halenkovicích k rozpadu původních 
dlouhodobých maloplošných krajinných struktur do 
rozsáhlých zemědělských lánů. Tento proces samozřejmě 
přináší významné navýšení zemědělské efektivity 
produkce, na druhou stranu je zatížen značnými 
ekologickými problémy (ztráta krajinných struktur, 
rozorávání mezí, odvodňování polí, splachy a eroze, 
snížená úživnost mysliveckých honiteb atd.). Dnešní 
doba nám naštěstí dává možnost přistoupit k hospodaření 
v krajině opět individuálně. 

Obr. č. 4: výřez z topografické mapy Topo S-1952 (vydání 1965)
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Sraz pětasedmdesátníků 

Sedící v první řadě zleva: Marta Kašparová (Skopalová), Františka Dubovská (Hrabalová), Prokop Lhotský, 
Anna Režná (Švejčarová), Josef Kníchal 
Stojící v druhé řadě zleva: Božena Chytilová (Gabrhelíková), Alena Kalíková (Stošková), Marie Mišurcová 
(Maňásková), Miloslava Obdržálková (Stránská), Jiřina Kadlecová (Polášková), Anna Lapčíková 
(Trvajová), Jiřina Kociánová (Čevorová), Svatava Navrátilová 
Třetí řada zleva: Helena Petříková (Janišová), Stanislav Hučík, Marie Nedomová (Gajdošíková), Břetislav 
Bryška 

POZVÁNKA NA KONCERT
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NAŠI OSLAVENCI

K významnému jubileu Vám upřímně blahopřejeme. Do dalších let 
přejeme pevné zdraví, hodně štěstí a spokojenosti.   

Bohdana Blažková, matrikářka

BŘEZEN 

55 let 
Jiří Gabriel, Obecnice 436 

65 let 
Marie Stočesová, Obecnice 642 

František Vojtášek, Obecnice 
643 

75 let 
Josef Gajdošík, Dědina 4 
Jiří Huťka, Záhumení 624 

Ladislav Škoda, Pláňavy 576 

85 let 
Jaroslav Režný, Katernice 159

LEDEN 

50 let  
Kateřina Martincová, 

Zádřinové 70 

55 let 
Iveta Sklenaříková, Járky 323 
Ing. Zbyněk Horka, Kopec 12 

65 let 
Jaroslav Čapka, U Svatých 366 

70 let 
Vratislav Zábrana,  

Katernice 149 

75 let 
Karla Riedlová, Zádřinové 52 

80 let 
Marta Souralová, Dolina 72 

85 let 
Ludmila Plšková, Katernice 122 

ÚNOR 
  

50 let  
Bc. Karel Platoš, Dolina 727 

Daniel Surý, Kržle 684 
Marcela Baránková, Pláňavy 260 

55 let 
Milan Rek, Obecnice 539 

Václav Marholt, Záhumení 581 
Vít Dundálek, Hradská 365 

75 let 
Irena Fischerová, Pláňavy 184 

Josef Sobotka, Pláňavy 411 
Rudolf Brucháček, Hradská 415 

80 let 
Miroslava Hanáková, Dolina 497 

85 let 
Zdeněk Langer, Pláňavy 352 
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MATRIKA
V sobotu 19. října jsme na obecním úřadě v Halen-
kovicích do života přivítali naše nejmenší děti. Pozvání 
na tuto malou slavnost přijali Lenka a Dominik 
Uherkovi se synem Timotejem (foto č. 1), Denisa a 
Martin Režní se syny Jaroslavem a Jáchymem (foto č. 
2), Tereza a Daniel Grebeníčkovi s dcerou Izabel (foto 
č. 3), Radka Šenková a Oldřich Svozil s dcerou Olívií 
(foto č. 4), Lucie Prachařová a Jakub Jasný se synem 
Matyášem (foto č. 5) a Petra Horákova a Martin 
Berzedy s dcerou Emmou Sofií (foto č. 6).  

Program plný písniček a básniček předvedl dívčí 
pěvecký sbor z Halenkovic. Vystoupení nacvičily pod 
vedením p. Ivety Hladilové, která se postarala i o 
hudební doprovod.  

Pozdravit novorozené děti přišli také jejich příbuzní 
a přátelé. Malou pozornost a pamětní list rodičům a 
dětem předala zastupitelka obce p. Iveta Stiksová.  

Přejeme malým občánkům i jejich rodičům pevné 
zdraví, hodně štěstí a spokojenosti. 

Bohdana Blažková, matrikářka 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

2.

1.

5.

4.

3.
6.

Foto: Iveta Hladilová
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Smaragdovou svatbu - 55 let společného  
života oslavili 

manželé 

Ludmila a František PŮLOVI  
Sňatek uzavřeli 18. října 1969 v Kvasicích.

Dne 24. února 2024 oslavila 90 let  
paní Františka Režná z Katernic.  

Blahopřejeme!

JUBILEA

90.

24. srpna 2024  
uzavřeli manželství  

na modelářském letišti 
na Vrchovici  

EVA PTÁČKOVÁ  
a TOMÁŠ VIČÁNEK. 
Manželům gratulujeme.

Manželé Vičánkovi
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KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ AKCE 2024 - 2025
neděle      10. 11. 2024 

sobota    16. 11. 2024 

neděle    17. 11. 2024 

sobota    30. 11. 2024 

pondělí    02. 12. 2024 

sobota    07. 12. 2024 

pátek    13. 12. 2024 

sobota    14. 12. 2024 

sobota    11. 01. 2025 

sobota    25. 01. 2025 

neděle    02. 02. 2025 

neděle    09. 02. 2025 

sobota    15. 02. 2025 

sobota    01. 03. 2025 

sobota    01. 03. 2025 

neděle    09. 03. 2025 

sobota    15. 03. 2025 

sobota    22. 03. 2025 

sobota    05. 04. 2025 

sobota    03. 05. 2025 

neděle    11. 05. 2025 

sobota    17. 05. 2025

Halenkovické hudební odpoledne 

Oslavy 390. výročí založení obce 

IKONA - Divadlo Meteora 

Rozsvícení vánočního stromu 

Hana Hindráková - spisovatelka v knihovně 

Mikulášská nadílka - SDH Halenkovice 

Koncert dobré vůle 

Ples sportovců 

Tříkrálová sbírka 

Hasičský ples 

Koncert žáků Jany Lukášové 

Divadlo pro děti 

Karneval pro dospělé 

Slavnostní vyhlášení HALENKOVICKÉ TRNKY 

Vodění medvěda 

Otevření bazaru knih 

Dětský karneval, Diskotéka pro II.stupeň ZŠ 

Rodičovský ples 

Dechovka Rozmarýnka a lidový vypravěč 

Young Haleny 

Pouť 

VÝLET DO POHÁDKY

V kulturním a společenském přehledu může docházet ke změnám. 
Aktualizace údajů o akcích probíhá v kalendáři na webu obce.

mailto:zpravodaj@halenkovice.cz
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